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Els passats 06-07 d’abril va tindre lloc a la piscina
olímpica de Castelló el trofeu José Luís Ballester per a
nedadors alevins i benjamins. Per primer cop a la seua
història es disputava en piscina de 50 metres.

Participaren un total de 247 nedadors de 11  clubs: 8 de la
província de Castelló:  CN Vinaròs, Club Aquàtic de Castelló,
CN Benicarló, CN Vila-Real, CN Castàlia Costa Azahar, CN
Azahar Vila-Real, CN La Vall d’Uixò, Cultural Dep Castelló i 3
clubs de fora: el CN Calp, el CN Fènix–Manises i el CN
Cornellà.

El club Natació Benicarló, dirigit per Miryam Martínez i
Carla Cornelles,  va presentar un equip format per 30
nedadors: Júlia Barrachina, Gemma Labèrnia, Maria García,
Blanca Pérez , Bianca Beer , Víctor Montserrat, Sergi Saura,
Raul Carbó, Yago Mateo, Alejandro Balagué, Nerea Martín,
Laura Jiménez, Marina Segura, Alicia Sorlí, Oscar García,
David García, Aitor Gil, Joan Gilabert, Andreu Gilabert, Joan
Martín, Eva Valdearcos, Blanca Zorrilla, Sara Vea, Patrícia
Saura, Paula Falcó, Marta Cheto, Sara Troncho, Dylan
Villanueva, Eric Alberich i Oriol Lluch. 

Els benicarlandos demostraren una molt bona adaptació a
la piscina olímpica fent una espectacular demostració en la
majoria de les proves disputades donat que hem de tindre
present que estan habituats a entrenar i competir en la piscina
curta de 25 metres.

Menció especial, sense dubte, mereix la marca que va
realitzar la prometedora nedadora aleví Júlia Barrachina als
100 esquena. Amb uns fantàstics 1.19.02 va obtindre la
victòria i la classificació automàtica per a participar als
campionats d’Espanya d’estiu de la seua categoria. La jove
Júlia es va posicionar, de forma sorprenent als seus 11 anys
d’edat, al 7º lloc del ranking històric absolut del club natació

Benicarló en piscina llarga en eixa prova.
Els resultats més significats dels nostres nedadors foren els

de:
L’esmentada Júlia Barrachina que va obtindre un total de 3

medalles (or, als 100 esquena aleví i 2 plates als 400 i 100
lliures aleví); Gemma Labèrnia que va aconseguir 2 medalles
(or, als 100 braça aleví i bronze als 100 papallona aleví); Oscar
García que va ser or als 100 braça benjamí; Maria García que
va aconseguir la plata als 200 estils aleví; Marina Segura que
obtingué el bronze als 400 lliures aleví i Sergi Saura que va ser
bronze als 200 estils aleví. És important destacar el valor dels
bronzes de Marina i de Sergi perque els varen aconseguir
formant part del any menut de la categoria aleví, competint
amb nedadors que tenien, en molts casos, un any més que
ells.

En resum, una estupenda actuació de les nostres
promeses que ens demostra que el futur del club sembla
assegurat pel que respecta al nivell dels nedadors joves.

PRÒXIMA COMPETICIÓ: 20-21 d’ABRIL-2013, 6ª
JORNADA LLIGA PROVINCIAL DE PROMESES PISCINA
MUNICIPAL DE BENICARLÓ.

text CNB

PLUJA DE MEDALLES PER ALS NEDADORS DEL CLUB NATACIÓ BENICARLÓ

Els passats 06-07 d’abril
va tindre lloc a la piscina
olímpica de Castelló el
trofeu José Luís Ballester
per a nedadors alevins i
benjamins. Per primer cop a
la seua història es
disputava en piscina de 50
metres.

MARIBEL: UNA BENICARLANDA 
A “MASTERCHEF” DE TVE
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DROGA I BOTELLÓ, ERADICADES PER LA POLICÍA
LOCAL. LES AJUDES SOCIALS, PER PART DEL
REGIDOR SERRANO. 

Els voltants dels centres educatius de Benicarló ja no són
zona de tripijoc de drogues. L'intens treball realitzat pel gos
policia Eros, ha aconseguit eradicar aquesta pràctica.
“Gràcies a Eros hem aconseguit que no hi haja venda de
droga en determinats punts com els voltants dels centres
educatius i així hem aconseguit que no es consumisca, cosa
que és tot un èxit”, va indicar Agustín Parra, cap de la Policia
Local de Benicarló. Fa dos anys que la policia local de
Benicarló va adquirir a aquest Pastor Alemany amb pedigrí,
després de mesos d'intensa recerca de l'exemplar. El gos
està educat per a detectar la presència de cocaïna, haixix i
marihuana, i els seus resultats fins al moment no han pogut
ser més positius. A més del seu treball als voltants dels
centres escolars, Eros s'ha revelat com eficaç dissuasori de
consum en determinats llocs considerats com habituals. El
gos policia, ja s'ha convertit en un habitual dels carrers de
Benicarló i juntament amb el seu agent guia, realitzen tant
labors de prevenció com de persuasió. Així, la sola
presència de l'animal en determinades zones, punts
catalogats com habituals de consum, ja ha servit per a
eradicar-los. I és que Eros detecta amb rapidesa la tinença

de droga, advertint als agents de la seua presència perquè
aquests puguen actuar 

La col·laboració ciutadana, segons va destacar el cap de
la Policia Local, també és clau en la lluita contra aquest tipus
de delictes, encara que en la major part dels casos es tracte
de falses alarmes. “Avui dia molta gent s’embulla els seus
propis cigars i alguns veïns es confonen i creuen que
s’embullen porros, per la qual cosa ens avisen. Açò sol
ocórrer en el 95% dels casos”, va detallar. Abans de Falles
la Policia Local va realitzar alguns serveis encaminats a
acabar amb el consum i el tripijoc, fruit dels quals es va
aconseguir requisar diverses substàncies estupefaents que
tenien suposadament com finalitat la venda. La droga
confiscada s'ha remès a anàlisi a subdelegació del govern.
Esment a part és el cultiu de marihuana, que també s'ha
detectat en el municipi, però el seu seguiment no es realitza
des de la Policia Local. “A pesar de comptar amb la
col·laboració d'Eros, sol ser la Guàrdia Civil la que es fa
càrrec de les investigacions relatives a aquestes
plantacions”, indicà Parra. Eros ha suposat una inversió de
tres mil euros i des del consistori no es descarta l'adquisició
d'altres exemplars. El gos policia desenvolupa una labor
preventiva en la via pública, col·legis i en els controls de
vehicles, tant en el registre interior i exterior dels mateixos
com en el control del conductor i dels seus passatgers.
Igualment, “realitza funcions de seguretat ciutadana en
casos d'agressió”, va concloure Parra.

text REDACCIÓ

LA SOCIETAT EN EL PUNT DE MIRA

El papa diu que és de bona educació presentar-se quan
s’arriba als llocs. Jo sóc ben cregut i vaig a presentar-me. Em
diuen Vicent T. Peris. La T. és perquè el papa i la mama són
molt benicarlandos i em van posar Tadeo de segon nom com
a tots els xiquets del poble. Els amics em diuen Vicent T, com
si em cridaren en castellà i tinc un quefer amb això perquè no
m’agrada. Jo, com el papa i la mama, sóc també molt valencià
i molt benicarlando i molt fallero. D’ací uns mesos compliré
quaranta anys i ja faig segon de periodisme a la Pompi (la
Pompi és com li diem carinyosament els alumnes a la
Universitat Pompeu Fabra). Tinc una nóvia a Barna, però com
que els caps de setmana me’n vinc a casa i la resta de dies
vaig molt enfeinat a la fàcul i a la resi, només puc anar a veure-
la els dijous. Viu al carrer Bailén, al número 22, un lloc molt
cèntric per als que coneguen la ciutat comtal. En realitat, més
que una nóvia en tinc moltes, però a totes els diuen Margot. El
primer dia que vaig anar a visitar-la em va dir que li deien
Margot i cada dijous hi vaig i pregunto per ella i cada dijous
me’n surt una de diferent que també li diuen Margot i que
també té problemes econòmics. Jo sóc bona persona i
comprensiu i cada vegada que vaig a festejar li dono uns bons
calerons. Un dia el papa em va voler acompanyar a conéixer
la Margot i ell també va fer amistat amb una amigueta d’ella i
ara, de tant en tant, ve a Barna a visitar-me amb la mama. La
mama se’n va al Corte Inglés i el papa m’acompanya a
festejar.

Però a poc a poc ja m’aniran coneixent. Diumenge passat
vaig debutar com a corresponsal de La Veu de Benicarló en un
partit en què s’enfrontaven el CDB i el líder, el CF San Pedro.
Quan vam arribar al camp el papa i jo, vaig intentar fer
comprendre als porters que jo anava allà a treballar, que amb
la meua acreditació periodística tenia dret a entrar-hi de
bades. Em van preguntar de quin mitjà era i en un poc correcte
castellà em van fer saber que ells no havien sentit parlar mai
d’això. El papa es va enfadar una mica, però com que no li ve
d’ací, va anar i va comprar les dues entrades. A vore si el
senyor amo ho arregla això que la meua Margot té molts de
gastos. 

Una vegada dins del recinte esportiu vaig buscar
infructuosament els dos senyors que abans escrivien aquesta
pàgina. No els vaig trobar. No està bé això. Quina poca
formalitat que tenen. M’havien dit que els primers dies
m’orientarien una mica per conéixer jugadors, directius,
entrenadors... i em van deixar tirat. Mentre jo els buscava, el
papa encara es va haver de gratar més la butxaca comprant
numerets per a una rifa que fan i que si et toca pots guanyar
un creuer. Ai si ens sortira. Com xalaríem la Margot i jo!

Anem,  però,  al partit. El matx va ser molt emocionant. El
San Pedro venia amb l’aurèola de líder, però no va acabar de
demostrar res. No van apretar massa, i això que amb el CDB
jugava el porter habitualment suplent. L’àrbitre va demostrar
ser un poca vergonya que va perseguir els de casa a base de
targetes i de xiular faltes inexistents. El súmmum va arribar
quan, amb el marcador reflectint un injust zero a zero i faltant
si fa no fa uns vint minuts, ens va expulsar el nostre central

Víctor Esbrí. Com deia HH, amb deu es juga millor que amb
onze. No és veritat això, però va ser en aquestes acaballes del
partit quan Marcos Cano va aconseguir el gol que al final seria
el de la victòria. Molta emoció. I l’àrbitre, un impresentable. Tan
parcial va ser la seua actuació que un aficionat local li va dir a
l’entrenador visitant quan ja se n’anava cap al vestidor, que
passara per la caseta del col·legiat perquè els tornara els
diners. 

Ara mateix el Benicarló ocupa el seté lloc de la classificació,
amb quaranta-dos punts, a nou de la promoció d’ascens i a
divuit del descens. A hores d’ara,  només que es faça un punt
ja es pot parlar de salvació matemàtica. Aquest punt es podria
aconseguir aquest cap de setmana al camp del Museros. Per
tant, a falta de sis jornades, s’han assolit els propòsits inicials
de la temporada. 

El papa, com  hauran comprés tots els lectors, és qui paga
i m’ha dit que cada setmana li hauré de reservar un espai
perquè ell també vol parlar.  

QUÈ DIU EL PAPA. Que quede clar. L’àrbitre d’aquest
diumenge passat va aplicar dos reglaments radicalment
diferents. Un a favor del San Pedro i un altre en contra del
Benicarló. Que quede clar. 

DEBUT (MEU) I VICTÒRIA (DEL BENICARLÓ)

text VICENT T. PERIS
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EL BOTELLÓ, TAMBÉ EN EL
PUNT DE MIRA

La Policia Local de Benicarló ha
derivat denúncies per consum de
begudes alcohòliques al departament
de Serveis Socials. Ho ha fet després
d'intervenir en zones on es practica el
botelló i detectar a joves menors
d'edat consumint alcohol en la via
pública. L'objectiu és que serveis
Socials investigue les circumstàncies i
possibles problemes del menor, a més
de posar-lo en coneixement dels seus
progenitors. I és que a Benicarló, “el
perfil de la persona que practica
botelló respon al jove d'entre 16 i 25
anys”, assegura el cap de la Policia
Local de Benicarló. Des de fa un
temps la Policia Local de Benicarló
està redoblant esforços per acabar
amb el botelló en el municipi. Les
passades festes falleres van suposar
un increment en el control d'aquesta
activitat delictiva, que compta amb
controls especials des de fa mesos.
Els agents controlen sobretot zones
conflictives on s'ha detectat
concentracions importants de joves. 

Diverses patrulles es destinen a
controlar aquestes zones durant els
caps de setmana o vespres de festiu,
que és quan es realitza preferentment
aquesta activitat. De moment, ja s'han
realitzat diverses denúncies i
confiscacions, que pretenen fer
desistir als joves d'aquesta actitud.
Les actuacions es realitzen tenint en
compte que el botelló està prohibit per
la legislació valenciana i per diverses
ordenances locals de Benicarló. En
concret, la de convivència ciutadana i
la de tràfic ho censuren. En els últims
mesos els agents han redoblat
esforços i “durant tot l'any els torns de
nit tenen ordres de lluitar contra el
botelló i realitzar controls en les zones
on s'ha celebrat tradicionalment
aquesta activitat”, va explicar Parra. 

ALARMA SOCIAL: CONFISQUEN
AJUDES SOCIALS PER A PAGAR
IMPOSTOS 

“L'ordre de la Generalitat

Valenciana ho deixa bé clar: són
ajudes de caràcter finalista, per a
pagar ajudes d’emergència social i
que no es poden destinar a altra
cosa”. La portaveu del grup municipal
socialista de Benicarló, Xaro Miralles,
va denunciar que l'ajuntament de
Benicarló està embargant aquestes
ajudes “per a pagar deutes que els
beneficiaris tenen pendents amb
l'ajuntament, una cosa que és il·legal
perquè contravé les indicacions de
l'ordre del consell”. En concret,
Miralles va lamentar que “almenys 15
famílies es troben en aquesta
situació”, a la qual s'ha arribat després
que “el regidor d'Hisenda, José María
Serrano, signara un decret en el mes
de febrer ordenant que es confiscaren
aquestes ajudes per a pagar els
impostos que devien”. La socialista va
denunciar “la falta d'humanitat de
l'ajuntament de Benicarló, que
prefereix que es paguen els tributs
abans que mengen els més
necessitats. És més, en alguns casos
s'ha confiscat ajudes per a pagar
rebuts pendents d'escombraries
d'habitatges que han estat
embargades pel banc, que ja ni són
propietat de l'afectat”. Les ajudes,
segons va detallar Miralles, “són
d'emergència social, per a casos molt
concrets” en els quals no es cobra cap
prestació “i les famílies estan en risc
d'exclusió social”. Hi ha casos en els
quals “els beneficiaris tenen al seu
càrrec a quatre fills, i famílies
monoparentals”. Són els tècnics del
consistori els encarregats de valorar
els expedients i assignar les ajudes
“que són temporals. Els expedients es
van revisant amb lupa cada cert
temps perquè hi ha pocs diners per a
repartir i només ho reben els més
necessitats”. 

La portaveu de l'àrea de Benestar
Social, Filo Agut, va recordar que
“l'ajuntament els havia d'haver
comunicat almenys amb 15 dies
d'antelació que els embargaven
l'ajuda”. Per contra, els usuaris es van
assabentar de la situació “quan van
anar a reclamar a Serveis Socials. Allí,
després de dir-los que no sabien res i
fer-los anar per diversos
departaments, arribaven al d'Hisenda

on els lliuraven la notificació”. Agut va
recordar que les persones afectades
“tenen dret a reclamar que se'ls
retorne l'ajuda, perquè el que ha fet
l'ajuntament és il·legal. Nosaltres
estarem ací per a ajudar-los a iniciar
el procés si fa falta”. En qualsevol cas,
tant Agut com Miralles van reclamar
“la derogació del decret del regidor, la
devolució de la compensació i la
negociació del deute pendent amb les
persones perquè puguen pagar a poc
a poc”.

Per la seua banda també diverses
persones afectades han fet arribar a
COMPROMIS la informació que
l’Ajuntament s’està quedant, de forma
total o parcial, amb les ajudes de
primera necessitat sufragades per la
Conselleria i que es donen en aquells
casos de major indefensió social.
“Des de Compromis pensem que està
clar que tots han de pagar els seus
impostos, però cal entendre que
qualsevol pare o mare pagarà abans
el menjar dels seus fills que la taxa del
fem” ha manifestat  Marta Escudero,
coordinadora local de
COMPROMÍS. “Ací no es tracta ja de
ideologies ni plantejaments polítics,
sinó de tindre un mínim d’humanitat i
respecte per la dignitat humana”.

La fòrmula utilitzada per fer-se amb
aquestos diners és la “compensació
de crèdits”, mitjançant la qual
l’Ajuntament es queda els diners
d’aquestes ajudes com a
contraprestació pel pagament dels
impostos municipals dels que siguen
deutors els beneficiaris de l’ajuda
(fem, circulació de vehicles, etc) tot i
que les ajudes de la Conselleria van
expressament dedicades a pal·liar
situacions de necessitat. “Vigilarem
que per part de la regidoria de Serveis
Socials s’haja posat fi a aquest
desgavell abans del proper plenari”,
ha manifestat Escudero. “En cas
contrari ens posarem en contacte amb
el grup de COMPROMIS a les Corts
Valencianes de cara a que demanen a
la Conselleria de Benestar Social que
prenga mesures per a corregir la
desviació d’aquestes ajudes del destí
que tenien fixat” ha conclòs la
secretària local de Compromís.

ve de la pàgina anterior

La passada setmana es presentava al Restaurant El Edén
de Peníscola, el nou equip de l'Escola de Ciclisme del CC
Deportes Balaguer de Benicarló. En l'acte es va donar a
conèixer que José Julián Balaguer passa a ser el nou
president del club i es va realitzar el relleu de dama de l'entitat,
lliurant la sortint, Virginia Pitarch, la banda acreditativa a María
Arrufat. L'acte va ser conduït per Carolina Gellida i José María
Querol que van oferir una visió del que els passa als pares
quan un fill vol ser ciclista. Va tancar la presentació el regidor
d'esports, Joaquín Pérez Ollo en representació de l'alcalde de
Benicarló. 

Els corredors que presentarà el CC Deportes Balaguer per
a aquesta temporada seran, en categoria Promeses,
Alexandra Teodora Petrescu, 6 anys, de Benicarló; Andrés

Sanabdón Herrman, 7 anys, de Càlig; Judit Mulet Blasco, 9
anys, de Benicarló, 3a temporada. En categoria Principiants,
Radu Serban Petrescu, 9 anys, de Benicarló; Izan Monroig
Gimeno, 8 anys, de Benicarló, 2a temporada; Marcos Alonso
Samper, 9 anys, de Benicarló, 4a temporada; Carla Pruñonosa
Sanabdón, 9 anys, de Càlig. En categoria aleví, Pau Orts
Macip, 10 anys, de Vinaròs; Isabel Balaguer Arrufat, 12 anys,
de Benicarló, 8a temporada.

L'equip tècnic estarà compost pels directors Aurelio López i
José Julián Balaguer; els monitors María José Mercé i Iván
Monroig; i l'entrenador Manuel Sanz.

També es va nomenar a quatre ciclistes benicarlandos que
corren amb altres equips: Julián Balaguer, Hostal La Torre de
Pamplona; Joan Jiménez, Castillo d'Onda; David León,
Ivaigana Opel de Biscaia; i María del Mar López, Ivre Rustic de
Lliria.

text i foto  VICENT FERRER

El Deportes Balaguer presentà als ciclistes que participaran en la pròxima temporada

Dissabte 27
20.30 h

Concert del grup 

L'Etern Retorn 
(Josep Bordes, Daniel Tejedor, 
Ignasi Palau i Cristian Masip)

Entrada: 5 EUROS, Lloc: Auditori

Organitza: L'Etern Retorn. 
Col·labora: Regidoria de Cultura
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LOCAL ESPORTS

El Club de Tennis Benicarló va
aconseguir un gran èxit en el CATVAL
disputat a Vinaròs al col·locar a 16
jugadors en les finals. Això va crear gran
satisfacció al director tècnic del club Ginés
Pérez, atés que és fruit del treball diari en
les instal·lacions del Club. 

En categoria prebenjamí duel de jugadors
del club, on Kiko Mateo va poder amb Ausias
en una dura final. Gerard Guimerá no va
aconseguir donar una alegria en aleví masculí
i va cedir en la final contra Joan Fornós. Uri
Domenech, doblegà en aquest cas al seu
amic i company d’entrenaments Miguel
Castany, i es va adjudicar el quadre de
consolació en la categoria aleví masculí. Iratxe
Serrat, que duu una ascensió imparable, va
obtenir, sent aleví, tant el torneig de la seua
categoria, com el d'una categoria per damunt guanyant  també
en infantil femení. Carla Folch amb gran tennis es va fer amb
la victòria en el quadre infantil femení. Albert Alberich, fent un
torneig pràcticament impecable, va guanyar en una dura final
el quadre infantil masculí, i va fer el mateix guanyant a Roger
Alberto en el quadre cadet de consolació. Yarmo Pérez, es va

alçar amb el títol d'infantil masculí de consolació, sent encara
aleví de segon any. Júlia Pérez no va poder en una dura final,
i va quedar subcampiona en cadet femení consolació.
Finalment els majors, van donar la talla, Ricky Pérez campió
absolut masculí, Luis Marzà subcampió absolut consolació i
Mar Prats, subcampiona absoluta femenina.

text i foto VICENT FERRER

El Club de Tennis Benicarló va ficar 16 jugadors en las finals del CATVAL de Vinaròs

Es va celebrar en el
velòdrom Lluís Puig de
València, el Campionat
d'Espanya Cadet de pista
coberta, en el qual participà la
saltadora del Club Atletisme
Baix Maestrat de Benicarló,
Meritxell Benito Villaraso, en la
modalitat de salt amb perxa.

Meritxell, que havia guanyat el
Campionat Autonòmic, va
aconseguir la seua primera
medalla classificant-se en la
segona posició amb una marca
de 2,91 metres. En un
emocionant concurs va finalitzar
empatada en aqueixa segona
posició amb la saltadora de Soria
del CAEP Brenda Mateo González. Les dues van aconseguir
una millor marca de 2,91 m., havent realitzat ambdues el
mateix nombre d'intents nuls. La guanyadora, com s'esperava,
va ser la catalana Anna Massa Pires, que va realitzar un millor
salt de 3.51 metres. 

L'atleta del Baix Maestrat, va quedar lluny de la seua millor
marca de la temporada (3,10) marca que la situa tercera en el
rànquing nacional. A pesar d'això, va aconseguir el seu
objectiu de pujar al podi i de portar a Benicarló una valuosa
medalla de plata. Recordar que el passat any va aconseguir la
millor marca nacional infantil.

text i foto VICENT FERRER

Meritxell Benito, subcampiona d'Espanya en salt amb perxa categoria cadet 

Del 12 al 28 d'abril, els restaurants de Benicarló, Peníscola
i Vinaròs oferiran les II Jornades de Cuina dels Sabors, una
iniciativa de la Diputació de Castelló que pretén promocionar
la gastronomia com a pol d'atracció del turisme en la comarca.
11 restaurants de Benicarló, 11 de Peníscola i 8 de Vinaròs
participaran en aquesta trobada gastronòmica, que vertebrarà
el Baix Maestrat a través “dels nostres productes més
característics: la carxofa de Benicarló, el llagostí de Vinaròs i
el caragol punxent de Peníscola”, segons va destacar l'alcalde
de Benicarló, Marcelino Domingo. Les jornades, que tindran
lloc del 12 al 28 d'abril, pretenen difondre la gastronomia com
un revulsiu que consolide el potencial turístic de la comarca.
Tant el vicepresident de la Diputació i alcalde de Peníscola,
Andrés Martínez, com els alcaldes de Benicarló, Marcelino
Domingo, i Vinaròs, Juan Bautista Juan, han reconegut la
importància d'aquestes iniciatives de cara a consolidar
l'enorme potencial dels tres municipis i sobretot de cara a la
consolidació de l'oferta gastronòmica com a reclam turístic.

L'enorme riquesa gastronòmica que comparteixen les tres
ciutats, amb una gran varietat de sabors i aromes i productes
de gran qualitat, encapçalats per la carxofa de Benicarló, el
caragol de mar de Peníscola o el llagostí de Vinaròs, es
podran degustar en els més de trenta menús que han elaborat

els restaurants que participen. Cal destacar que tots ells han
pactat un preu únic, que serà 28 euros el menú. Com exemple
d'aquestes receptes, els restauradores han oferit aquest matí
en el Centre Integrat Públic de Formació Professional (CIPFP)
una xicoteta mostra de tot el que es podrà degustar durant les
dues setmanes que duraran les jornades.

text NATÀLIA SANZ

CUINA DE SABORS COMARCAL

THE SHOW MUST GO ON

Concert homenatge a Queen

12 Abril de 2013 a les 22:30 h i 13 Abril de 2013 a les 22:30 h.

AUDITORI DE BENICARLÓ

Per als benicarlandos, Maribel no és una concursant més
del programa de Televisió Espanyola "Masterchef", doncs ha
demostrat estar orgullosa de les seues arrels. 

Efectivament, Maribel és una de les concursants del
conegut programa "Masterchef", un concurs que avalua les
dots culinàries de cuiners vinguts de tota la geografia
espanyola. 

Maribel ha sabut captar l'atenció del públic defensant com
ningú les carxofes de Benicarló, "les millors del món mundial"
i invocant la protecció de "El Sant Crist de la Mar" en un
moment de dificultat d'una de les proves. Esperem que tinga
gran èxit. Ànim Maribel!

text REDACCIÓ

UNA BENICARLANDA A “MASTERCHEF” DE TVE
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En un període de pocs mesos, han dit adéu dos
grups fonamentals en la història de la música en valencià:
Al Tall i Obrint Pas. Què dir d'Al Tall, grup gairebé mític,
part integrant de la cultura del País Valencià, uns pioners
que van aconseguir vincular la música tradicional amb la
reivindicació col·lectiva, i convertir-la en un signe
d'identitat de potencialitats indiscutibles. No es pot negar
que "Tio Canya" o tot el disc Quan el mal ve d'Almansa

són autèntics himnes nacionals; himnes per a una nació
que es nega a existir, i alhora es nega a desaparéixer.

Al Tall es poden retirar amb la satisfacció del deure
acomplert. Durant dècades han sembrat la llavor de la
música arrelada a la cultura pròpia i al país, i es poden
retirar sabent que han donat fruit. De fet, Obrint Pas es
poden considerar, clarament, fills o néts d'Al Tall. Aquests
xics, formats en l'escola valenciana democràtica, han fet
un salt endavant importantíssim. Han pres les sonoritats
tradicionals recuperades per Al Tall i les han fusionat amb
ritmes ballables: rock, ska, reggae, hardcore. Als inicis
amb una certa ingenuïtat, limitant-se a emprar la dolçaina,
però progressivament aconseguint un so unificat, propi,
original i poderós.

Amb el temps s'han fet grans, i madurs, tant
musicalment com lletrísticament. Els dos darrers discos,
Benvingut al paradís (2007) i Coratge (2011) són per a mi
els millors, els més complets. La qual cosa no vol dir que
en discos anteriors no s'hi troben autèntiques perles que
han passat a formar part del bagatge emocional de tota
una generació: "Del sud", "Som", "La flama", i moltes més.
I, al seu torn, han esdevingut mestres. Molts grups han
seguit el model d'Obrint Pas: un so folk i alhora modern,
unit a un compromís irrenunciable pel país.

Obrint Pas han aconseguit una cosa que fa vint anys,
quan van començar, no semblava possible, ni tan sols
somiable: que la música en valencià ocupés un espai de
certa normalitat social. Ells han aconseguit que penetre
en amplis sectors juvenils, i gràcies al seu compromís,
que amb la música s'estenga el seu missatge. Un
missatge que viu el fet de ser valencià amb optimisme,
sense acritud, com un fet positiu ple de possibilitats,
arrelat en el passat i l'essència col·lectiva i projectat cap a
un futur que podem guanyar.

Ara, Obrint Pas ho deixen de manera indefinida. I ho
fan amb el mateix esperit de sempre, com ho prova el fet
que hagen anomenat la darrera gira "Seguirem". Seguiran
ells (Xavi Sarrià, Miquel Gironés, Miquel Ramos i la resta),
perquè de ben segur ens oferiran nous fruits de la seua

activitat. I seguirem tots els altres, el país, els seus
espectadors. Seguirem perquè la música en valencià és
més viva que mai, hi ha més grups i de més qualitat i
diversitat que mai, i això també ha estat gràcies a la
normalitat que ha suposat Obrint Pas. Seguirem perquè
com diu una de les seues cançons més emblemàtiques,
la flama ha passat de mà en mà. Com va fer Al Tall, Obrint
Pas ha passat la flama de tot un poble en moviment, i
saben que no s'apagarà fàcilment.

La flama en moviment
text  CARLES LLUCH 

http://elsexilis.blogspot.com

Exilis

L'ajuntament de Benicarló ha obert expedient sancionador
contra un establiment de la ciutat per incomplir l'ordenança
d'ocupació de la via pública. El passat 31 de març va vèncer
el termini per a procedir al desmuntatge de les estructures
metàl·liques envelades que alguns establiments havien
col·locat en la via pública. María Ortiz, regidora de Comerç, va
recordar que consistori va aprovar en 2009 l'ordenança que
regulava l'ocupació de la via pública i que buscava unificar
l'estètica exterior dels locals com bars i cafeteries. En ella
s'establia l'eliminació de les estructures mecàniques tancades
que utilitzaven alguns establiments. “L'Ajuntament de
Benicarló els va amenaçar amb obrir un expedient
sancionador que implicaria una multa econòmica i tots menys
un establiment han acabat desmuntant la seua estructura, pel
que el procediment s'ha paralitzat i no haurà sanció
econòmica per als que hagen retirat aquests envelats”, va
anunciar Ortiz. Fins al moment de l'aprovació de l'ordenança,
un total de quatre establiments havien estat autoritzats a
instal·lar els envelats. 

La necessitat de regular aquest aspecte i el “devessall de
sol·licituds” que van arribar al registre del consistori per a
poder instal·lar una estructura d'aquestes característiques en
les seues terrasses va motivar que l'executiu decidira prendre
cartes en l'assumpte. “En alguns casos sol·licitaven fins i tot
que es talaren arbres de determinades places de la ciutat per
a poder plantar l'estructura”, va criticar Ortiz. Així les coses, el

consistori ha obert expedient sancionador contra l'establiment
que ha contravingut l'ordenança i ha remès els informes a
Governació perquè procedisca a fer efectiva l'ordre de
desmuntatge. L'edil de Comerç va explicar que la brigada
d'obres s'encarregarà de desmuntar l'estructura del local i se li
cobrarà aquest treball, a més d'implicar amb la sanció
econòmica en concepte de multa. Ortiz va sostenir que “els
establiments han de tenir clar que les terrasses no són una
ampliació que fan els locals en un espai que no és d'ells a
costa dels ciutadans”. L'ordenança d'ocupació de la via pública
també regula els colors del mobiliari de les terrasses: el blanc
per a les de la zona marítima, el granat per a les del centre de
la ciutat i el verd fosc per als locals de la zona de l'auditori. A
més es prohibeix que aquests elements compten amb
publicitat.

text NATÀLIA SANZ

L’AJUNTAMENT SANCIONA UN LOCAL PER INCOMPLIR 
L'ORDENANÇA D'OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA 

Benicarló preveu adjudicar en breu les obres de millora de
la Platja de la Mar Xica. Aquest tram del litoral, situat en la
zona nord del nucli urbà, és un dels menys accesibles del
terme municipal. El projecte ha estat redactat pels tècnics
municipals i es realitzarà gràcies als fons del Pla de
Competitivitat que el municipi comparteix amb Peníscola.
“Anem a fer la platja accessible, solucionant les deficiències
que té en aquest sentit”, va anunciar l'alcalde de Benicarló,
Marcelino Domingo. Per això, a més de fer els rebaixos per a
accedir a la platja, “es construirà un passeig de fusta, amb un
front de roques per a frenar els temporals i impedir que les
pedres de la platja salten a la carretera”. I és que l'estretor
d'aquest tram del litoral i la proximitat de la carretera a ell,
provoca problemes cada vegada que hi ha temporals de mar. 

El projecte està ara “en exposició al públic i les obres estan
valorades en uns 300.000 euros”, va anunciar Domingo. La
intenció del consistori és executar les obres abans que
comence la temporada de bany. I és que un recent estudi
realitzat dins del Pla de Competitivitat que estan portant a
terme Benicarló i Peníscola, va desvetlar les greus
deficiències de la Mar Xica. Aquesta platja, una de les més
estimades pels amants de la tranquil·litat i molt utilitzada per

estrangers, pel seu estat quasi verge, té problemes
bàsicament en l'accessibilitat. El departament d'Urbanisme de
Benicarló va estudiar la situació i es va encarregar de redactar
un projecte per a resoldre els problemes d'accessibilitat. Ara el
consistori ultima els tràmits administratius per a iniciar les
obres, després que Costes autoritze l'ocupació i actuació en
aquesta zona de domini públic i marítim terrestre.

text NATÀLIA SANZ

LA MAR XICA, ACCESIBLE
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Avui estic una mica
despistat perquè hi ha
alguna cosa que no em
deixa concentrar i no sé
què és. Voldria escriure
alguna cosa trencadora,
dura contra els nostres
polítics. Però no, no ho faré.
No vull repetir una altra
vegada tot allò tots sentim,
però que ningú no fa res per
tal de posar remei a la
situació. Ja estic fart de
missatges a les xarxes
socials per tal que tothom
ens mobilitzem i fem fora a
tot aquesta colla de
delinqüents que,amb tanta
barra, se'ns foten a la cara.
Perquè ací no passa res i
tots estem molt conformats i
contents de no perdre el
poc que ens queda. Per
això no entraré al bou, em
limitaré a observar la
realitat fins que el cos ho
aguante i després ja
veurem el que passa. Cada
quatre anys tornarem a
dipositar el nostre paperet a
una paperera per tal que
ells seguisquen al se lloc
gràcies a la voluntat del "poble sobirà"
que haurà parlar amb totes les
benediccions democràtiques, i haurà
omplert de legitimitat als polítics de
torn per tal de fer tot allò que els vinga
de gust. Però sempre amb la
legitimitat que els atorguen els
paperets que hem posat tots a la
paperera.

Promeses incomplides? I què, vaja
novetat!. La primera missió dels
nostres polítics és prometre-ho tot per
molt irreal que siga. Hi haurà
solucions per a tot. Però després, amb
l'excusa que no hi ha diners, es
passen les promeses pel ces. I no
passa res, a les pròximes eleccions
majoria absoluta i a seguir xuclant de
la vaca pública. Veu, senyora Garcia?

No volia parlar d'això i ara no puc
parar. Ja està bé. Prometo no parlar
més de polítics ni per a insultar-los.

Els llauradors no poden regar
perquè segons una normativa del
Ministeri de Medi Ambient, s'ha limitat
la potència. Com se soluciona això?
Canviant el comptador i contractant
més potència. I qui és el màxim
beneficiat de tota aquesta moguda?
Sense cap mena de dubte, el medi
ambient i la societat. Que ningú pense
en cap moment que la companyia de
la llum s'emporta la part més gran del
pastís, no. Ell només es dediquen a
fer complir la llei, instal·lant
comptadors nous i fent que les gent
haja de contractar  més potència. Que
això pot suposar un increment
d'ingressos a la companyia elèctrica?

Home, si, però això és un
dany col·lateral que la pobra
empresa elèctrica haurà de
suportar. S'imagina, senyora
Garcia, la inversió que
s'haurà de fer comprant
comptadors nous? I tota la
paperassa que hauran de
fer? Pobres companyies
elèctriques, que sempre
tenen les de perdre. A mi em
fan llàstima de veritat i no
els carotes dels llauradors
que volen més aigua per a
regar els seus conreus.
Quina cara més dura! Volen
més aigua per a regar en
lloc d'omplir piscines o per a
camps de golf. Sempre
igual, de cul a progrés. Així
no anirem enlloc.

Els del futbol
s'acomiaden. Quin descans.
Ara cal veure si algú seguirà
escrivint alguna cosa sobre
futbol. Jo això del becari, no
m'ho crec, i penso que és un
farol. El que s'hauria de fer,
senyor Garcia, és demanar-
li el favor a algun dels
cronistes locals, que en
saben de futbol i poden
oferir una informació
totalment ajustada a la

realitat. Ja està bé d'escriure coses
que no han passat i de no sabre qui
ha fet els gols, per no dir les vegades
que no han posat ni el resultat del
partit. A més a més, com que la
crònica del partit apareixeria cinc dies
després d'haver-se jugat el partit, els
de la canallesca local no es queixarien
perquè ja s'ha perdut la immediatesa
de la notícia. Almenys espero que les
fotos siguen tan suggeridores com la
de la setmana passada. Per la meua
part, bon vent i barca nova, que
aquests només escrivien per a llegir-
se ells mateixos setmana a setmana i
omplir els seus minvats egos.

Avui ja està bé. Tot m'ha semblat
una mica ranci i caducat... i no se per
què.     

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

El Ple de l'Ajuntament ha aprovat modificar el traçat
dels col·lectors de la depuradora per evitar excessives
expropiacions. També ha aprovat les obres que
s'inclouran als POIS i el nomenament de Juan Manuel
Torres com a jutge de pau.

La sessió extraordinària del Ple de l'Ajuntament ha servit
per aprovar la redefinició del traçat dels col·lectors generals de
l'EDAR (Estació Depuradora d'Aigües Residuals) de
Benicarló. L'objectiu del canvi d'aquesta modificació és evitar
les excessives expropiacions que suposava el traçat anterior.
La decisió de l'Ajuntament ha estat consensuada amb la
Generalitat, amb qui es va acordar rebaixar a 13 les
expropiacions pel recorregut de les canonades de l'EDAR. Un
altre dels punts de l'ordre del dia feia a referència a les obres
que s'inclouran en els Plans Provincials de Cooperació a les
Obres i Serveis (POIS). En aquest sentit, s'ha aprovat incloure
el canvi de pavimentació dels carrers Pubill, Sant Sebastià,
Sant Joan i la plaça de Sant Bartomeu, on se substituirà la
pedra calcària per unes llambordes de color blau fosc. El preu
total de les actuacions és de 54.000 euros, dels quals la
Diputació en subvencionarà 25.000 euros.

Per últim, el Ple ha decidit nomenar Juan Manuel Torres
Segarra com a jutge de pau titular de Benicarló, renovant
d'aquesta manera el càrrec que ostenta des del 12 de maig de
2005 i que ja va renovar el 28 de juny de 2009. Ramón Soriano
continua sent el jutge de pau substitut, un càrrec que va
assumir el passat 25 d'octubre.

text NATÀLIA SANZ

MODIFICAT EL TRAÇAT DE LA DEPURADORA

L'Ajuntament de
Benicarló està decidit a
resoldre el problema de la
inaccessibilitat en diverses
zones de la ciutat i ha
contractat la redacció d'un
Pla que donarà solució als
principals vials urbans i
que connectarà, lliures de
barreres arquitectòniques,
tots els serveis públics del
municipi. Per a donar
eixida a aquest problema,
el consistori ha contat amb
la col·laboració de l'entitat
Cocemfe, amb qui ha

mantingut reunions durant l'últim any. El Pla l’elaborarà
l'enginyer d'Obra Pública Francisco Javier Martínez, de la
Universitat Politècnica de València, i permetrà que una
persona discapacitada puga desplaçar-se sense problemes
pels carrers que connecten els serveis públics, des de
l'Ajuntament passant per les platges, el centre de la ciutat, les
zones hoteleres, les parades d'autobús o els recursos socials
del municipi, entre uns altres. Donada la difícil situació
econòmica de l'Ajuntament, les actuacions que determine
l'informe s'executaran a través de la Brigada d'Obres i Serveis
de l'Ajuntament. 

El pressupost per a l'elaboració de l'informe és de 8.740
euros, i inclourà una ordenança que regule la construcció
d'accessos i de rampes, entre altres aspectes, de cara als
carrers de nova construcció. El regidor d'Urbanisme, Pedro
López, va mostrar satisfet amb la solució que s'ha donat a un
problema que feia anys que estava pendent. Per la seua
banda, Manolo Celma, de Cocemfe, va assegurar que "és un
primer pas important" i ha recordat que tota la inversió que
suposarà el Pla d'Accessibilitat no només beneficiarà al
col·lectiu de discapacitats, sinó a tots els habitants de
Benicarló.

text NATÀLIA SANZ

CONTRACTEN EL PLA D’ACCESIBILITAT
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Un públic posat en peus i al crit de “Bravo” va celebrar amb
totes les forces cadascuna de les representacions que Teatre
de Guàrdia ha oferit de l'obra “Don Juan Tenorio”, de José
Zorrilla, aquest passat cap de setmana a Benicarló. Així van
reconèixer els emocionats i lliurats espectadors el magnífic
espectacle que acabaven de presenciar. Aquestes són
algunes de les seues opinions: "Quan en vint metres quadrats
s'ajunten tant talent, tanta passió, tanta dedicació, tant
sacrifici....el resultat no pot ser altre que aquesta magnífica
obra; tot un luxe al servei de tot Benicarló i la seua comarca.
(José Mª Rico); "Se m'han trencat les mans d'aplaudir i fins i
tot en diverses escenes es van inundar els meus ulls de
llàgrimes. Vull agrair efusivament que ens hagen delectat amb
aqueix hermosisim clàssic tan fantàsticament interpretat,
donada la seua dificultat i per fer que torne a florir durant uns
dies aqueixa cultura tan en desús i tan oblidada en la nostra
societat actual; obres com aquesta donen a conèixer als grans
genis de la nostra literatura castellana. Enhorabona”. (Amparo
Salvador) 

Un muntatge espectacular, unes magnífiques ballarines i
unes interpretacions de gran nivell, -en les quals es podria
ressaltar les de Marta Roig (Donya Inés) i Octavio F. Lourido
(Don Joan)-, fan d'aquest muntatge una cosa molt digne
d'admirar. Josi Ganzenmüller, director de la companyia, no
cabia a la pell. “Ha estat apoteósic. Açò és el que
aconsegueixen fer realitat els grans clàssics. Si t'enfrontes a
ells amb respecte, senzillesa i admiració, si els ofereixes als
espectadors amb lliurament i entusiasme, tot és més fàcil. Una
vegada més, he d'agrair a tots els actors el seu entusiasme i
compromís al mateix temps que descobrir-me davant Octavio,
perque el que fa és molt gran”. 

Després de l'eufòria viscuda a Benicarló, el Tenorio de
Teatre de Guàrdia viatja a Vinaròs aquest pròxim cap de
setmana. Dues funcions en l'Auditori Municipal. El dissabte a
les 22.30h. i el diumenge a les 19h.

text REDACCIÓ fotos PEDRO VIDAL

Teatre de Guàrdia triomfa amb “Don Juan Tenorio” 

MANEL  JOAN I ARINYÓ. 
Versos blancs. 

Onada edicions. Benicarló. 2012.

Allà pel principi de la dècada dels anys 80 del
segle passat, Manel Joan i Arinyó començava a
publicar els seus primers llibres de poesia, amb els
quals va guanyar alguns premis, com ara l’Amadeu
Oller. La seua producció poètica va cridar l’atenció
per la temàtica que tractava, molt trencadora respecte
als que es feia en aquells moments, els seues versos
estaven habitats per sers monstruosos, històries
terrorífiques, o per un erotisme d’alta intensitat.
Potser per l’impacte que va causar aquella temàtica
l’autor ha arrossegat sempre un determinat clixé
respecte a la seua obra poètica, que ara es pot
trencar amb la publicació d’aquests Versos blancs,
que demostren que la seua poesia tenia molts més
registres.

L’antologia s’obri amb dos poemes del llibre Crims,

en el primer, Purga, el subjecte poètic fuig dels
Inquisidors i busca refugi en el “palau de nacre” dels
poetes i en els “nenúfars de les nimfetes”, per tant la
poesia i el sexe són dues maneres d’escapar de
l’opressió. En el segon, Prec, empresonat i amb el país
derrotat cercarà refugi en la Follia a qui personifica.

El recull continua amb set poemes pertanyents al
llibre Terra, el primer porta per títol Saurí, i en ell el
subjecte poètic es mostra incomprès i perdut, el seu
poble no l’entén i demana que escolten el seus clams. La
resta de poemes porten com a títol diversos noms de
ciutats i comarques dels Països Catalans, en Salses i
Guardamar, els dos límits geogràfics del territori de parla
catalana, el poeta mostra un amor reverencial cap a la
seua terra, en Sueca apareixen monstres de tot tipus,
feres ferotges, hi ha però esperança, el savi de Sueca –
Joan Fuster – els salvarà, en Ribera i Cullera es mostra
crític amb la destrucció del paisatge de la seua comarca
i reclama una poesia de compromís als poetes
entretinguts en Jocs Florals per a escatir qui n’és el millor.

Del llibre Panteons de marbre es recullen dos
poemes en què destaca Na Fam, en el que es manifesta
contra la fam causada pels poderosos. Del llibre
Bateguen els desigs, s’arrepleguen sis poemes, on
destacaríem Lluna plena no ha pogut, on la Lluna plena
no és capaç de suportar el Ponent, i s’ha tirat de cap al
amar, els taurons l’han atrapada i se l’emporten cap al
fons, poema metafòric d’aquella dita que diu que de
Ponent, ni vent, ni gent. En Exili interior, el subjecte poètic

és expulsat de sa casa a cops de granera per una bruixa,
metàfora de l’expulsió del seu país. En Boira baixa a

Ciutat, es convida a un Carpe diem, abans que arriben els
homes llop, els gripaus esdentegats, i tot un seguint de
sers monstruosos a apoderar-se d’ella.

El llibre Senyera, compta amb una bona
representació en l’antologia, en tots ells la Senyera és la
protagonista, sovint personificada, i a qui el subjecte
poètic declara constantment el seu amor, però en què
també apareixen poemes on es manifesta el desig de
llibertat o el pessimisme sobre l’esdevenidor del país.

L’antologia es tanca amb un recull sota el títol de
Retaule, en el qual a Desig de l’illa, el poeta humanitza
l’illa de Mallorca i manifesta el seu amor cap a ella,
aquests enamorament es fa extensible a diverses ciutats
en el poema Postals. La resta de poemes són de
contingut amorós, amb molta tendresa com en l’excel·lent
Nineta dels meus ulls, plens de lirisme, amb abundància
de metàfores i de vegades amb una certa ironia, com en
Epílegs.

Manel Joan i Arinyó ja fa un bon grapat d’anys que va
trencar la lira poètica i no ha tornat a publicar cap llibre
nou, seria bo que les Muses el tornaren a inspirar per a
seguir gaudint dels seus personalíssims versos.

PATRIOTISME, COMPROMÍS I LIRISME

text  JOSEP MANUEL SAN ABDÓN

Llibres



serveixen d’inspiració. I si no, mireu
els comunicats següents: 02’53h.-

Se colabora con el servicio de

bomberos en la extinción de

incendio de dos contenedores en

Avda. Méndez Núñez. 03’45h.-

Carta del 1-1-2, por incendio en

contenedor de la C/ Pio XXII, se

colabora con bomberos. 03’48h.- Se

recibe aviso de fuego en

contenedores de la C/ Joan XXIII,

resultando afectada una farola, se

pasa aviso al servicio de bomberos.

A vore, deixant de banda la tasca de
posar en solfa els brètols que no
tenen altra cosa que fer que destruir
el mobiliari públic (heu vist que cada
vegada n’apareixen més?) els
tafaners ens hem fixat amb eixe
carrer “Pio XXII”... que no trobem
enlloc. I és que o una de dos, o ha
emergit un nou carrer al poble o a la
llista del papes ha aparegut un
intrús. Segons totes les fonts els
papes Pius es van quedar al dotzè,
el XII, si més no a Roma, perquè pot
ser que, sense saber-ho nosaltres ni
ningú, hi ha en algun lloc, potser a
Peníscola, una cúria paral·lela
hereva d’Avinyó o del Papa Luna i
que pel seu compte, ja ha nomenat
10 Pius més. Quin món de mones! 

Replantar faroles
Més d’un que duu un bunyol

penjant ens deu ensomiar perquè a
la primera que tenim ens clavem
amb les pobres falles, que tot i
celebrar-se uns pocs dies a l’any,
han esdevingut per a uns
vertebradores econòmiques de la
ciutat i per a altres font continuat de
maldecaps. A nosaltres tant ens fa
però, això sí, no ens cansarem de
ficar el dit allà on calga perquè quan
hi haja festa i gresca, es faça amb
respecte i sense pixar-li el test -que
es el cossiet- a ningú. És el respecte
que es mereixen contenidors,
papereres, bancs, fonts, arbres,
etc., mobiliari que en eixes dates és
abatut per les hordes petarderes
amb magnituds considerables i

després ens toca
repagar entre tots.
Algunes vegades per
les bretolades,
algunes vegades per
accidents indirectes
que se’n deriven. Així
ací us presentem
aquesta bonica
estampa de la farola
de l’oval del passeig
de l’Estació després
dels seu viatge i retorn
al seu lloc de sempre,
a la cruïlla dels dos
carrers. I què hi
veieu? Doncs
segurament el mateix
que nosaltres: una
farola torta.

Urugai o Urugall
No sabem si seguiu

com nosaltres les
apassionants vicissituds dels
nostres regidors per les xarxes
socials, aquell lloc on cada u deixa
anar el millor que creu que té i
sempre hi posa el millor perfil.
Últimament hi hem localitzat una
polèmica sobre si a l‘Uruguai fan
xoriços d’urogallo o si qui té un amic
gai té dret a xoriç i a la nacionalitat
uruguaiana. Tot junt, un embolic
il·lustrat com teniu ací al costat.
Debats polítics de l’alçada d’un
campanar entre els nostres
representants.

Adéu als del futbol
El Lector finalment ho ha

aconseguit. El que no han fet un sou
astronòmic que els hagués
assegurat una relaxada jubilació, el
més elevat de la redacció!, ni sopars
a ca Manolito setmana sí setmana

també per mirar de convèncer-los
que plegaren, ho ha portat la
insistència d’eixe tèrbol personatge
que tot ho llig de biaix i s’atura on
els altres passen de llarg. Els
companys del futbol pleguen, se’n
van, han trobar un substitut que
porte la seua creu fins al Gòlgota de
La Veu (que ja li aplegarà, ja... De
moment, ja van arribaNT a la
redacció cartes que avui són
profecia, però profecia il·luminada, i
que ens auguren un futur ben
magre). Han dimitit i ho han fet
aprofitant un buit de poder: l’amo se
n’havia anat a visitar les seues
possessions d’ultramar. Ens
prometen ara un substitut, això que
en diuen un becari... però sabent
que el paguen de la butxaca, segur
que no serà menys deslligat que
ells. Com a mínim, esperem que no
escriga massa de futbol.

ve de la pàgina anterior
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La Fundació La Llum dels Imatges preveu retornar a
l'església de Sant Bartomeu de Benicarló la seua pintura
blanca original. S'eliminaran per tant els repintes de
colors realitzats en una intervenció durant la segona
meitat del segle XX. 

L'actuació va pintar el temple amb tonalitats grises i
marrons que provoquen foscor i falta de lluminositat i
desvirtuen la intencionalitat dels constructors. Les cates
efectuades pels tècnics de la fundació desvetlen que aquests
colors “res tenen a veure amb els que van decorar el temple
en origen” i indiquen que “el blanc tindrà protagonisme en la
intervenció que desenvoluparà La Llum de les Imatges”. El
projecte aprovat també inclou la restauració de les petxines
del creuer, que es troben repintadas, pel que es procedirà a
recuperar la pintura original. El púlpit, que acumula una
gruixuda capa de brutícia, també serà sotmès a cates amb
l'objectiu de desvetlar els seus tons primigenis per a procedir
a la seua recuperació. L'actuació en les façanes i paraments
exteriors, d'altra banda, comprèn la neteja de les façanes i
consolidació dels carreus i dovelles desplaçats per moviments
històrics. També la recuperació de les teulades amb arestes
en blanc de la cúpula central, reparació de goteres i teules.

En la portada de la Capella de la Comunió es preveu la

recuperació del fals encoixinat del que s'aprecien clares
restes, que permeten observar el seu estat inicial. Aquesta
decoració històrica va ser el resultat d'un dibuix de nafres
imitant cantería en parets i rajola en cornises que afecta
únicament al capdavant de la capella, recuperant la geometria
de la façana i integrant-la amb la portada. Per tant en la
portada de la Comunió es procedirà a l'eliminació de la baixant
vertical que cercena la portada, desviant-la per l'interior de la
façana per a recuperar posteriorment l'abocament directe a la
vorera. A més es realitzarà un projecte d'il·luminació
monumental que substituïsca a l'existent. L'obra ja ha estat
adjudicada, i està previst que en un mes aproximadament
s'iniciaran les obres. Serà l'empresa CYRESPA
ARQUITECTÒNIC SL l'encarregada d'executar el projecte,
per un import de licitació de 778.944,00 €. El termini
d'execució és de sis mesos. En el centre del nucli antic se
situa aquesta església. Es tracta d'un edifici d'una sola nau
amb capelles entre contraforts, comunicades entre si, i un
creuer que no destaca en planta. La nau es divideix en quatre
trams; al costat del presbiteri es troben les sagristies i la
capella de la Comunió, adossada i de cronologia posterior.
L'església disposa de tres façanes. La decoració interior de
caràcter barroc, es limita a rosetes en els arcs i algun motiu en
rocalla. En les petxines del creuer hi ha pintures al fresc de no
molt bona qualitat, mereixent major atenció les de les capelles
laterals. A l'exterior l'edifici es cobrix a dues aigües, i les
cúpules amb teula blava vidriada.

text NATÀLIA SANZ

LA LLUM DELS IMATGES RECUPERARÀ LA DECORACIÓ EN BLANC 
PER A SAN BARTOLOMÉ



Clarobscur
Diu la vikipedia que el clarobscur

és una tècnica de pintura consistent
en l’ús de contrastos forts entre
volums, uns il·luminats i altres
aombrats, per a destacar més
efectivament alguns elements.
Desenvolupada inicialment pels
pintors flamencs i italians, la tècnica
arribaria a la seua maduresa en el
barroc, especialment amb
Caravaggio, donant lloc a l’estil
anomenat com tenebrisme. Doncs
ací, òbviament, no li arribem ni a la
sola de la sabata a Caravaggio però
sembla que coneixem la tècnica
com ningú més. I és que ja veieu a
la foto estava dissabte passat el
passeig Marítim a la nit: en la més
absoluta tenebra. I ja havia passat la
nit en què l’església reviu l’ofici de

tenebres. El contrast el posava uns
dies abans l’avinguda Catalunya,
que tenia tots els llums encesos a
les 10:30h del matí. 

Platja de Setmana Santa
La veritat és que la Setmana

Santa alguns tafaners vam estar poc
per casa. Bé, com tots, uns van anar
més lluny i altres més prop i alguns
no es van moure d’ací. Però, així i
tot algú va poder detectar la
presència d’uns pocs turistes... que
devien haver perdut l’autobús cap a
Peníscola. Si a la roqueta només hi
havia quatre gats i uns gos
passejant per la platja, ací ni a això
teníem. Més pelades que el cul d’un
xiquet. Entre fred, aigua i vent no hi
havia qui s’apropara a la mar. Ja ni
sort tenim perquè algú se’n vinga
cap ací a deixar-se una perreta i
sacsar-nos l’economia (la resta de
l’any que no són falles, volem dir). I
si no us ho creieu mireu la foto.
L’únic destacable... la litrona de
cervesa que algú devia deixar allí
després de la particular vetla
nocturna. Socorristes tampoc n’hi
havia, veritat? Ja podien vindre
banyistes... O sí?

PP (Piulades Particulars)
No, si al final ens trauran fins i tot

els colors. De fet, no sabem quin
color ens vol traure, o quina tonalitat
de roig: el càlid rosat de la vergonya,
el roig de la ira o el vermell encès de
la venjança. Doncs no va i la
regidora de Serveis Socials (no
sigueu malpensats, ho diem perquè
sembla que és la que més treballa a
la casa gran) ens anomena -de
manera ambigua certament- en una
piulada. Sí, sí, mireu la imatge que
ho demostra. De tota manera que
deu voler dir amb això del nostre
humor “tan particular”? Que només
l’entenem nosaltres segurament.

Benicarló cismàtic
Ho hem dit moltes vegades, els

comunicats del nostre cos policial
municipal són, sense cap mena de
dubte, font inesgotable de tota mena
d’interpretacions. Com la bona
literatura. Això sí, sense
menystindre la seua faena, tot i que
de vegades algun calbot sí que es
mereixen. Però bé, anem als seus
escrits que com a perles ens

EL BENICARLÓ UNDERGROUND
text LA COLLA DE TAFANERS

OPINIÓ
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Aquest matí ha sortit en diverses classes el tema de
la igualtat de tots els ciutadans davant la llei. A primera
hora, quan la son encara omplia d’una manera ben
evident les ments de l’alumnat de 2n de Batxillerat, la
defensa  que fa Locke d’un poder executiu –des de
Montesquieu en direm judicial- que sigui realment
imparcial i, valgui la redundància, realment just si volem
que la societat funcioni bé i compleixi el seu objectiu, ha
fet despertar algun comentari:

Sí, sí, com a idea està molt bé, però a la pràctica això
no va així.

Per Locke, el pare del liberalisme, l’existència d’un
poder judicial imparcial, eficaç i autènticament just és una
condició absolutament necessària per gaudir d’una
societat civil que garanteixi els drets bàsics i fonamentals
a tots els individus que constitueixen la comunitat política.
Si l’execució de la justícia no respon a un principi
d’igualtat de tots els ciutadans davant la llei positiva de
cada societat concreta, aquesta societat té cua de palla i
la seva fragilitat és immensa. En realitat, si els ciutadans
cedeixen una part de la seva llibertat a l’Estat és perquè
aquest garanteixi la seguretat, la llibertat i la propietat de
tots i cadascun dels seus membres. I, per tant, si aquest
principi no es fonamenta en la igualtat real i efectiva de
tots –de tots- els ciutadans davant la llei, la legitimitat del
pacte social que constitueix tota societat política queda
ferit de mort.

Unes hores més tard, en una classe d'Ètica a 4t
d’ESO, hem reflexionat sobre la Declaració Universal
dels Drets Humans, sens dubte el document ètic i polític
més  fonamental del s. XX. Després d’haver dedicat unes
sessions a l’anàlisi i comentari de cadascun dels trenta
articles, avui tocava posar en comú una reflexió, a
manera de balanç, de la importància, el grau de
compliment o incompliment i la viabilitat d’allò que
estableixen aquests articles. Entre altres qüestions, els
he demanat que repassessin la Declaració i que
comentessin un parell d’articles que es compleixen
clarament i un parell que no. L’única condició, per centrar
el debat, era que pensessin en la nostra societat, en el
nostre aquí i ara. No valia, doncs, recórrer a llocs comuns
com el que passa allà a Àfrica o a Àsia que... . No ha estat
cap sorpresa constatar que un dels articles més
unànimement indicats en la llista dels que no es
compleixen és el que determina que tots som iguals
davant la llei. 

Si home, que no, que això no és veritat.
Si ets ric la llei és diferent.
Sí, els rics no van mai a la presó. I si hi van, els

tracten com a reis.
Si el meu pare hagués fet la meitat de la meitat del

que ha fet l’urdangarín aquest es passaria una pila d’anys
a la presó.

He intentat aprofitar la notícia de l’imputació de la
Infanta Cristina per esquerdar aquest bloc de certeses i
deixar una petita porta oberta a la possibilitat que la
igualtat davant la llei sigui  una realitat. Algú ha dubtat una
mica perquè és cert que el fet és important tractant-se
d’una persona de la família reial. Però els dubtes han
durat poc.

Però segur que no li acaba passant res. Amb els
diners de tots i els que han robat pagaran a bons
advocats i faran el que calgui perquè no vagi a la presó.

Fa tres-cents vint-i-tres anys que Locke va publicar el
seus tractats sobre el govern civil on posava els
fonaments de l’estat liberal. La revolució gloriosa havia
acabat amb la l’absolutisme i havia consolidat una
monarquia parlamentària. Aquest grapat d’anys no ha
servit per consolidar les bases d’aquest sistema i les pors
que el propi Locke tenia sobre les debilitats de la societat
civil o política s’han fet realitat una vegada i una altra.
Avui, assumida la idea del liberalisme –amplificada pels
moviments revolucionaris del s. XIX i per la Declaració
Universal dels Drets Humans del 1948- de la igualtat dels
ciutadans davant la llei, la queixa per la injustícia esdevé
un clam, una certesa, no només una percepció
ideologitzada. Però no sembla que ningú dels qui manen
en prenguin bona nota.

Sobre la igualtat davant la llei

text JOAN HERAS

Fronteres
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"Visca el vi..."Per Xavi Burriel

EL CÒMIC

Drogues, alcohol, manta i... fora ajudes socials

Per aquest ordre. El gos policia Eros, de la nostra policia
municipal, s’ha convertit en el malson del tripijoc de
substàncies estupefaents en poca quantitat. Així ho fat veure
el cap de la policia, Agustín Parra. Eros, s’ha convertit en un
eficaç dissuasori del consum d’aquetes substàncies en
determinats llocs considerats com habituals. Certament, tot
el que fora eradicar aquesta lacra dels voltants dels centres
educatius, que era on més es donava, havia de ser una
prioritat de les nostres autoritats. I si amb aquest animal s’ha
aconseguit només podem considerar-lo com un encert que
cal mantenir tenint en compte la vulnerabilitat dels nostres
menors.

Ara bé, igual que segons informa el nostre cap de policia
s‘ha actuat amb contundència contra aquesta greu
problemàtica, seguim tenint-ne una altra que cap de
setmana rere cap de setmana inunda d’alcohol algunes
zones de la nostra via pública. I això, a més, amb el greuge
que una bona quantitat d’aquets joves consumidors
d’alcohol són menors. El botelló s’ha convertit en una mena
de “pràctica esportiva” festiva dels joves d’entre 16 i 25 anys
que, en aquetes passades falles ha fet estralls per tot arreu.
Està clar que no tot han de ser mesures coercitives però cal
ser contundent i aturar-ho de soca-rel si no volem que se’ns
escape de les mans. Massa vegades en cap de setmana o
festius es poden trobar joves per diverses places de la ciutat
fent aquest mena de pràctica. Certament, implicar serveis
socials, en tractar-se de menors és el que toca però, tal
volta, implicar els pares o fer les denúncies extensibles a ells
podria ficar un poc de fre a aquesta greu problemàtica.

No van amb la manta al coll ni amb el cabasset, tot i que
se’ls coneix com a manters. S’han convertit en un altre
problema d’ordre públic amb difícil solució atés que són molt
hàbils a l’hora de desaparèixer quan hi ha controls policials.
Estem parlant d’aquesta gent que es dedica a vendre

productes falsificats pel carrer però que ara ha trobat una
sortida a l’assetjament policial ficant-se a vendre dins dels
locals. Tot i que moltes vegades ens puga afligir aquesta
situació, per les persones que la fan, no és menys evident
que és una practica prohibida que, a més, atempta contra el
treball de qui si que compleix amb la llei.

Però si les tres problemàtiques anteriors cal anar
controlant-les molt de prop no menys ho hem de fer amb la
manca d’ètica moral envers la gent necessitada. Així, un
decret del regidor Serrano pretén cobrar impostos a partir
d’ajudes socials de la Generalitat que estaven destinades a
aquetes famílies necessitades. I no, no ens serveix
l’argument que devien impostos municipals quan els
procediments per a reclamar-los no han estat els correctes.
Estar en risc d’exclusió social ha d’obligar a mirar-nos les
coses d’altra manera i amb actuacions arbitràries d’aquesta
mena, ficant per davant la golafreria recaptatòria, estem
deshumanitzant, encara més, si cap, que ja és difícil, la
nostra societat.

Sempre. Sempre hi ha altres maneres de fer les coses i
el regidor Serrano ho hauria de saber.

879
la veu de Benicarló
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educatius, que era on més es donava, havia de ser una
prioritat de les nostres autoritats. I si amb aquest animal s’ha
aconseguit només podem considerar-lo com un encert que
cal mantenir tenint en compte la vulnerabilitat dels nostres
menors.

Ara bé, igual que segons informa el nostre cap de policia
s‘ha actuat amb contundència contra aquesta greu
problemàtica, seguim tenint-ne una altra que cap de
setmana rere cap de setmana inunda d’alcohol algunes
zones de la nostra via pública. I això, a més, amb el greuge
que una bona quantitat d’aquets joves consumidors
d’alcohol són menors. El botelló s’ha convertit en una mena
de “pràctica esportiva” festiva dels joves d’entre 16 i 25 anys
que, en aquetes passades falles ha fet estralls per tot arreu.
Està clar que no tot han de ser mesures coercitives però cal
ser contundent i aturar-ho de soca-rel si no volem que se’ns
escape de les mans. Massa vegades en cap de setmana o
festius es poden trobar joves per diverses places de la ciutat
fent aquest mena de pràctica. Certament, implicar serveis
socials, en tractar-se de menors és el que toca però, tal
volta, implicar els pares o fer les denúncies extensibles a ells
podria ficar un poc de fre a aquesta greu problemàtica.

No van amb la manta al coll ni amb el cabasset, tot i que
se’ls coneix com a manters. S’han convertit en un altre
problema d’ordre públic amb difícil solució atés que són molt
hàbils a l’hora de desaparèixer quan hi ha controls policials.
Estem parlant d’aquesta gent que es dedica a vendre

productes falsificats pel carrer però que ara ha trobat una
sortida a l’assetjament policial ficant-se a vendre dins dels
locals. Tot i que moltes vegades ens puga afligir aquesta
situació, per les persones que la fan, no és menys evident
que és una practica prohibida que, a més, atempta contra el
treball de qui si que compleix amb la llei.

Però si les tres problemàtiques anteriors cal anar
controlant-les molt de prop no menys ho hem de fer amb la
manca d’ètica moral envers la gent necessitada. Així, un
decret del regidor Serrano pretén cobrar impostos a partir
d’ajudes socials de la Generalitat que estaven destinades a
aquetes famílies necessitades. I no, no ens serveix
l’argument que devien impostos municipals quan els
procediments per a reclamar-los no han estat els correctes.
Estar en risc d’exclusió social ha d’obligar a mirar-nos les
coses d’altra manera i amb actuacions arbitràries d’aquesta
mena, ficant per davant la golafreria recaptatòria, estem
deshumanitzant, encara més, si cap, que ja és difícil, la
nostra societat.

Sempre. Sempre hi ha altres maneres de fer les coses i
el regidor Serrano ho hauria de saber.
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Clarobscur
Diu la vikipedia que el clarobscur

és una tècnica de pintura consistent
en l’ús de contrastos forts entre
volums, uns il·luminats i altres
aombrats, per a destacar més
efectivament alguns elements.
Desenvolupada inicialment pels
pintors flamencs i italians, la tècnica
arribaria a la seua maduresa en el
barroc, especialment amb
Caravaggio, donant lloc a l’estil
anomenat com tenebrisme. Doncs
ací, òbviament, no li arribem ni a la
sola de la sabata a Caravaggio però
sembla que coneixem la tècnica
com ningú més. I és que ja veieu a
la foto estava dissabte passat el
passeig Marítim a la nit: en la més
absoluta tenebra. I ja havia passat la
nit en què l’església reviu l’ofici de

tenebres. El contrast el posava uns
dies abans l’avinguda Catalunya,
que tenia tots els llums encesos a
les 10:30h del matí. 

Platja de Setmana Santa
La veritat és que la Setmana

Santa alguns tafaners vam estar poc
per casa. Bé, com tots, uns van anar
més lluny i altres més prop i alguns
no es van moure d’ací. Però, així i
tot algú va poder detectar la
presència d’uns pocs turistes... que
devien haver perdut l’autobús cap a
Peníscola. Si a la roqueta només hi
havia quatre gats i uns gos
passejant per la platja, ací ni a això
teníem. Més pelades que el cul d’un
xiquet. Entre fred, aigua i vent no hi
havia qui s’apropara a la mar. Ja ni
sort tenim perquè algú se’n vinga
cap ací a deixar-se una perreta i
sacsar-nos l’economia (la resta de
l’any que no són falles, volem dir). I
si no us ho creieu mireu la foto.
L’únic destacable... la litrona de
cervesa que algú devia deixar allí
després de la particular vetla
nocturna. Socorristes tampoc n’hi
havia, veritat? Ja podien vindre
banyistes... O sí?

PP (Piulades Particulars)
No, si al final ens trauran fins i tot

els colors. De fet, no sabem quin
color ens vol traure, o quina tonalitat
de roig: el càlid rosat de la vergonya,
el roig de la ira o el vermell encès de
la venjança. Doncs no va i la
regidora de Serveis Socials (no
sigueu malpensats, ho diem perquè
sembla que és la que més treballa a
la casa gran) ens anomena -de
manera ambigua certament- en una
piulada. Sí, sí, mireu la imatge que
ho demostra. De tota manera que
deu voler dir amb això del nostre
humor “tan particular”? Que només
l’entenem nosaltres segurament.

Benicarló cismàtic
Ho hem dit moltes vegades, els

comunicats del nostre cos policial
municipal són, sense cap mena de
dubte, font inesgotable de tota mena
d’interpretacions. Com la bona
literatura. Això sí, sense
menystindre la seua faena, tot i que
de vegades algun calbot sí que es
mereixen. Però bé, anem als seus
escrits que com a perles ens

EL BENICARLÓ UNDERGROUND
text LA COLLA DE TAFANERS
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Aquest matí ha sortit en diverses classes el tema de
la igualtat de tots els ciutadans davant la llei. A primera
hora, quan la son encara omplia d’una manera ben
evident les ments de l’alumnat de 2n de Batxillerat, la
defensa  que fa Locke d’un poder executiu –des de
Montesquieu en direm judicial- que sigui realment
imparcial i, valgui la redundància, realment just si volem
que la societat funcioni bé i compleixi el seu objectiu, ha
fet despertar algun comentari:

Sí, sí, com a idea està molt bé, però a la pràctica això
no va així.

Per Locke, el pare del liberalisme, l’existència d’un
poder judicial imparcial, eficaç i autènticament just és una
condició absolutament necessària per gaudir d’una
societat civil que garanteixi els drets bàsics i fonamentals
a tots els individus que constitueixen la comunitat política.
Si l’execució de la justícia no respon a un principi
d’igualtat de tots els ciutadans davant la llei positiva de
cada societat concreta, aquesta societat té cua de palla i
la seva fragilitat és immensa. En realitat, si els ciutadans
cedeixen una part de la seva llibertat a l’Estat és perquè
aquest garanteixi la seguretat, la llibertat i la propietat de
tots i cadascun dels seus membres. I, per tant, si aquest
principi no es fonamenta en la igualtat real i efectiva de
tots –de tots- els ciutadans davant la llei, la legitimitat del
pacte social que constitueix tota societat política queda
ferit de mort.

Unes hores més tard, en una classe d'Ètica a 4t
d’ESO, hem reflexionat sobre la Declaració Universal
dels Drets Humans, sens dubte el document ètic i polític
més  fonamental del s. XX. Després d’haver dedicat unes
sessions a l’anàlisi i comentari de cadascun dels trenta
articles, avui tocava posar en comú una reflexió, a
manera de balanç, de la importància, el grau de
compliment o incompliment i la viabilitat d’allò que
estableixen aquests articles. Entre altres qüestions, els
he demanat que repassessin la Declaració i que
comentessin un parell d’articles que es compleixen
clarament i un parell que no. L’única condició, per centrar
el debat, era que pensessin en la nostra societat, en el
nostre aquí i ara. No valia, doncs, recórrer a llocs comuns
com el que passa allà a Àfrica o a Àsia que... . No ha estat
cap sorpresa constatar que un dels articles més
unànimement indicats en la llista dels que no es
compleixen és el que determina que tots som iguals
davant la llei. 

Si home, que no, que això no és veritat.
Si ets ric la llei és diferent.
Sí, els rics no van mai a la presó. I si hi van, els

tracten com a reis.
Si el meu pare hagués fet la meitat de la meitat del

que ha fet l’urdangarín aquest es passaria una pila d’anys
a la presó.

He intentat aprofitar la notícia de l’imputació de la
Infanta Cristina per esquerdar aquest bloc de certeses i
deixar una petita porta oberta a la possibilitat que la
igualtat davant la llei sigui  una realitat. Algú ha dubtat una
mica perquè és cert que el fet és important tractant-se
d’una persona de la família reial. Però els dubtes han
durat poc.

Però segur que no li acaba passant res. Amb els
diners de tots i els que han robat pagaran a bons
advocats i faran el que calgui perquè no vagi a la presó.

Fa tres-cents vint-i-tres anys que Locke va publicar el
seus tractats sobre el govern civil on posava els
fonaments de l’estat liberal. La revolució gloriosa havia
acabat amb la l’absolutisme i havia consolidat una
monarquia parlamentària. Aquest grapat d’anys no ha
servit per consolidar les bases d’aquest sistema i les pors
que el propi Locke tenia sobre les debilitats de la societat
civil o política s’han fet realitat una vegada i una altra.
Avui, assumida la idea del liberalisme –amplificada pels
moviments revolucionaris del s. XIX i per la Declaració
Universal dels Drets Humans del 1948- de la igualtat dels
ciutadans davant la llei, la queixa per la injustícia esdevé
un clam, una certesa, no només una percepció
ideologitzada. Però no sembla que ningú dels qui manen
en prenguin bona nota.

Sobre la igualtat davant la llei

text JOAN HERAS

Fronteres



serveixen d’inspiració. I si no, mireu
els comunicats següents: 02’53h.-

Se colabora con el servicio de

bomberos en la extinción de

incendio de dos contenedores en

Avda. Méndez Núñez. 03’45h.-

Carta del 1-1-2, por incendio en

contenedor de la C/ Pio XXII, se

colabora con bomberos. 03’48h.- Se

recibe aviso de fuego en

contenedores de la C/ Joan XXIII,

resultando afectada una farola, se

pasa aviso al servicio de bomberos.

A vore, deixant de banda la tasca de
posar en solfa els brètols que no
tenen altra cosa que fer que destruir
el mobiliari públic (heu vist que cada
vegada n’apareixen més?) els
tafaners ens hem fixat amb eixe
carrer “Pio XXII”... que no trobem
enlloc. I és que o una de dos, o ha
emergit un nou carrer al poble o a la
llista del papes ha aparegut un
intrús. Segons totes les fonts els
papes Pius es van quedar al dotzè,
el XII, si més no a Roma, perquè pot
ser que, sense saber-ho nosaltres ni
ningú, hi ha en algun lloc, potser a
Peníscola, una cúria paral·lela
hereva d’Avinyó o del Papa Luna i
que pel seu compte, ja ha nomenat
10 Pius més. Quin món de mones! 

Replantar faroles
Més d’un que duu un bunyol

penjant ens deu ensomiar perquè a
la primera que tenim ens clavem
amb les pobres falles, que tot i
celebrar-se uns pocs dies a l’any,
han esdevingut per a uns
vertebradores econòmiques de la
ciutat i per a altres font continuat de
maldecaps. A nosaltres tant ens fa
però, això sí, no ens cansarem de
ficar el dit allà on calga perquè quan
hi haja festa i gresca, es faça amb
respecte i sense pixar-li el test -que
es el cossiet- a ningú. És el respecte
que es mereixen contenidors,
papereres, bancs, fonts, arbres,
etc., mobiliari que en eixes dates és
abatut per les hordes petarderes
amb magnituds considerables i

després ens toca
repagar entre tots.
Algunes vegades per
les bretolades,
algunes vegades per
accidents indirectes
que se’n deriven. Així
ací us presentem
aquesta bonica
estampa de la farola
de l’oval del passeig
de l’Estació després
dels seu viatge i retorn
al seu lloc de sempre,
a la cruïlla dels dos
carrers. I què hi
veieu? Doncs
segurament el mateix
que nosaltres: una
farola torta.

Urugai o Urugall
No sabem si seguiu

com nosaltres les
apassionants vicissituds dels
nostres regidors per les xarxes
socials, aquell lloc on cada u deixa
anar el millor que creu que té i
sempre hi posa el millor perfil.
Últimament hi hem localitzat una
polèmica sobre si a l‘Uruguai fan
xoriços d’urogallo o si qui té un amic
gai té dret a xoriç i a la nacionalitat
uruguaiana. Tot junt, un embolic
il·lustrat com teniu ací al costat.
Debats polítics de l’alçada d’un
campanar entre els nostres
representants.

Adéu als del futbol
El Lector finalment ho ha

aconseguit. El que no han fet un sou
astronòmic que els hagués
assegurat una relaxada jubilació, el
més elevat de la redacció!, ni sopars
a ca Manolito setmana sí setmana

també per mirar de convèncer-los
que plegaren, ho ha portat la
insistència d’eixe tèrbol personatge
que tot ho llig de biaix i s’atura on
els altres passen de llarg. Els
companys del futbol pleguen, se’n
van, han trobar un substitut que
porte la seua creu fins al Gòlgota de
La Veu (que ja li aplegarà, ja... De
moment, ja van arribaNT a la
redacció cartes que avui són
profecia, però profecia il·luminada, i
que ens auguren un futur ben
magre). Han dimitit i ho han fet
aprofitant un buit de poder: l’amo se
n’havia anat a visitar les seues
possessions d’ultramar. Ens
prometen ara un substitut, això que
en diuen un becari... però sabent
que el paguen de la butxaca, segur
que no serà menys deslligat que
ells. Com a mínim, esperem que no
escriga massa de futbol.

ve de la pàgina anterior
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La Fundació La Llum dels Imatges preveu retornar a
l'església de Sant Bartomeu de Benicarló la seua pintura
blanca original. S'eliminaran per tant els repintes de
colors realitzats en una intervenció durant la segona
meitat del segle XX. 

L'actuació va pintar el temple amb tonalitats grises i
marrons que provoquen foscor i falta de lluminositat i
desvirtuen la intencionalitat dels constructors. Les cates
efectuades pels tècnics de la fundació desvetlen que aquests
colors “res tenen a veure amb els que van decorar el temple
en origen” i indiquen que “el blanc tindrà protagonisme en la
intervenció que desenvoluparà La Llum de les Imatges”. El
projecte aprovat també inclou la restauració de les petxines
del creuer, que es troben repintadas, pel que es procedirà a
recuperar la pintura original. El púlpit, que acumula una
gruixuda capa de brutícia, també serà sotmès a cates amb
l'objectiu de desvetlar els seus tons primigenis per a procedir
a la seua recuperació. L'actuació en les façanes i paraments
exteriors, d'altra banda, comprèn la neteja de les façanes i
consolidació dels carreus i dovelles desplaçats per moviments
històrics. També la recuperació de les teulades amb arestes
en blanc de la cúpula central, reparació de goteres i teules.

En la portada de la Capella de la Comunió es preveu la

recuperació del fals encoixinat del que s'aprecien clares
restes, que permeten observar el seu estat inicial. Aquesta
decoració històrica va ser el resultat d'un dibuix de nafres
imitant cantería en parets i rajola en cornises que afecta
únicament al capdavant de la capella, recuperant la geometria
de la façana i integrant-la amb la portada. Per tant en la
portada de la Comunió es procedirà a l'eliminació de la baixant
vertical que cercena la portada, desviant-la per l'interior de la
façana per a recuperar posteriorment l'abocament directe a la
vorera. A més es realitzarà un projecte d'il·luminació
monumental que substituïsca a l'existent. L'obra ja ha estat
adjudicada, i està previst que en un mes aproximadament
s'iniciaran les obres. Serà l'empresa CYRESPA
ARQUITECTÒNIC SL l'encarregada d'executar el projecte,
per un import de licitació de 778.944,00 €. El termini
d'execució és de sis mesos. En el centre del nucli antic se
situa aquesta església. Es tracta d'un edifici d'una sola nau
amb capelles entre contraforts, comunicades entre si, i un
creuer que no destaca en planta. La nau es divideix en quatre
trams; al costat del presbiteri es troben les sagristies i la
capella de la Comunió, adossada i de cronologia posterior.
L'església disposa de tres façanes. La decoració interior de
caràcter barroc, es limita a rosetes en els arcs i algun motiu en
rocalla. En les petxines del creuer hi ha pintures al fresc de no
molt bona qualitat, mereixent major atenció les de les capelles
laterals. A l'exterior l'edifici es cobrix a dues aigües, i les
cúpules amb teula blava vidriada.

text NATÀLIA SANZ

LA LLUM DELS IMATGES RECUPERARÀ LA DECORACIÓ EN BLANC 
PER A SAN BARTOLOMÉ
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Un públic posat en peus i al crit de “Bravo” va celebrar amb
totes les forces cadascuna de les representacions que Teatre
de Guàrdia ha oferit de l'obra “Don Juan Tenorio”, de José
Zorrilla, aquest passat cap de setmana a Benicarló. Així van
reconèixer els emocionats i lliurats espectadors el magnífic
espectacle que acabaven de presenciar. Aquestes són
algunes de les seues opinions: "Quan en vint metres quadrats
s'ajunten tant talent, tanta passió, tanta dedicació, tant
sacrifici....el resultat no pot ser altre que aquesta magnífica
obra; tot un luxe al servei de tot Benicarló i la seua comarca.
(José Mª Rico); "Se m'han trencat les mans d'aplaudir i fins i
tot en diverses escenes es van inundar els meus ulls de
llàgrimes. Vull agrair efusivament que ens hagen delectat amb
aqueix hermosisim clàssic tan fantàsticament interpretat,
donada la seua dificultat i per fer que torne a florir durant uns
dies aqueixa cultura tan en desús i tan oblidada en la nostra
societat actual; obres com aquesta donen a conèixer als grans
genis de la nostra literatura castellana. Enhorabona”. (Amparo
Salvador) 

Un muntatge espectacular, unes magnífiques ballarines i
unes interpretacions de gran nivell, -en les quals es podria
ressaltar les de Marta Roig (Donya Inés) i Octavio F. Lourido
(Don Joan)-, fan d'aquest muntatge una cosa molt digne
d'admirar. Josi Ganzenmüller, director de la companyia, no
cabia a la pell. “Ha estat apoteósic. Açò és el que
aconsegueixen fer realitat els grans clàssics. Si t'enfrontes a
ells amb respecte, senzillesa i admiració, si els ofereixes als
espectadors amb lliurament i entusiasme, tot és més fàcil. Una
vegada més, he d'agrair a tots els actors el seu entusiasme i
compromís al mateix temps que descobrir-me davant Octavio,
perque el que fa és molt gran”. 

Després de l'eufòria viscuda a Benicarló, el Tenorio de
Teatre de Guàrdia viatja a Vinaròs aquest pròxim cap de
setmana. Dues funcions en l'Auditori Municipal. El dissabte a
les 22.30h. i el diumenge a les 19h.

text REDACCIÓ fotos PEDRO VIDAL

Teatre de Guàrdia triomfa amb “Don Juan Tenorio” 

MANEL  JOAN I ARINYÓ. 
Versos blancs. 

Onada edicions. Benicarló. 2012.

Allà pel principi de la dècada dels anys 80 del
segle passat, Manel Joan i Arinyó començava a
publicar els seus primers llibres de poesia, amb els
quals va guanyar alguns premis, com ara l’Amadeu
Oller. La seua producció poètica va cridar l’atenció
per la temàtica que tractava, molt trencadora respecte
als que es feia en aquells moments, els seues versos
estaven habitats per sers monstruosos, històries
terrorífiques, o per un erotisme d’alta intensitat.
Potser per l’impacte que va causar aquella temàtica
l’autor ha arrossegat sempre un determinat clixé
respecte a la seua obra poètica, que ara es pot
trencar amb la publicació d’aquests Versos blancs,
que demostren que la seua poesia tenia molts més
registres.

L’antologia s’obri amb dos poemes del llibre Crims,

en el primer, Purga, el subjecte poètic fuig dels
Inquisidors i busca refugi en el “palau de nacre” dels
poetes i en els “nenúfars de les nimfetes”, per tant la
poesia i el sexe són dues maneres d’escapar de
l’opressió. En el segon, Prec, empresonat i amb el país
derrotat cercarà refugi en la Follia a qui personifica.

El recull continua amb set poemes pertanyents al
llibre Terra, el primer porta per títol Saurí, i en ell el
subjecte poètic es mostra incomprès i perdut, el seu
poble no l’entén i demana que escolten el seus clams. La
resta de poemes porten com a títol diversos noms de
ciutats i comarques dels Països Catalans, en Salses i
Guardamar, els dos límits geogràfics del territori de parla
catalana, el poeta mostra un amor reverencial cap a la
seua terra, en Sueca apareixen monstres de tot tipus,
feres ferotges, hi ha però esperança, el savi de Sueca –
Joan Fuster – els salvarà, en Ribera i Cullera es mostra
crític amb la destrucció del paisatge de la seua comarca
i reclama una poesia de compromís als poetes
entretinguts en Jocs Florals per a escatir qui n’és el millor.

Del llibre Panteons de marbre es recullen dos
poemes en què destaca Na Fam, en el que es manifesta
contra la fam causada pels poderosos. Del llibre
Bateguen els desigs, s’arrepleguen sis poemes, on
destacaríem Lluna plena no ha pogut, on la Lluna plena
no és capaç de suportar el Ponent, i s’ha tirat de cap al
amar, els taurons l’han atrapada i se l’emporten cap al
fons, poema metafòric d’aquella dita que diu que de
Ponent, ni vent, ni gent. En Exili interior, el subjecte poètic

és expulsat de sa casa a cops de granera per una bruixa,
metàfora de l’expulsió del seu país. En Boira baixa a

Ciutat, es convida a un Carpe diem, abans que arriben els
homes llop, els gripaus esdentegats, i tot un seguint de
sers monstruosos a apoderar-se d’ella.

El llibre Senyera, compta amb una bona
representació en l’antologia, en tots ells la Senyera és la
protagonista, sovint personificada, i a qui el subjecte
poètic declara constantment el seu amor, però en què
també apareixen poemes on es manifesta el desig de
llibertat o el pessimisme sobre l’esdevenidor del país.

L’antologia es tanca amb un recull sota el títol de
Retaule, en el qual a Desig de l’illa, el poeta humanitza
l’illa de Mallorca i manifesta el seu amor cap a ella,
aquests enamorament es fa extensible a diverses ciutats
en el poema Postals. La resta de poemes són de
contingut amorós, amb molta tendresa com en l’excel·lent
Nineta dels meus ulls, plens de lirisme, amb abundància
de metàfores i de vegades amb una certa ironia, com en
Epílegs.

Manel Joan i Arinyó ja fa un bon grapat d’anys que va
trencar la lira poètica i no ha tornat a publicar cap llibre
nou, seria bo que les Muses el tornaren a inspirar per a
seguir gaudint dels seus personalíssims versos.

PATRIOTISME, COMPROMÍS I LIRISME

text  JOSEP MANUEL SAN ABDÓN

Llibres
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LOCAL OPINIÓ

Avui estic una mica
despistat perquè hi ha
alguna cosa que no em
deixa concentrar i no sé
què és. Voldria escriure
alguna cosa trencadora,
dura contra els nostres
polítics. Però no, no ho faré.
No vull repetir una altra
vegada tot allò tots sentim,
però que ningú no fa res per
tal de posar remei a la
situació. Ja estic fart de
missatges a les xarxes
socials per tal que tothom
ens mobilitzem i fem fora a
tot aquesta colla de
delinqüents que,amb tanta
barra, se'ns foten a la cara.
Perquè ací no passa res i
tots estem molt conformats i
contents de no perdre el
poc que ens queda. Per
això no entraré al bou, em
limitaré a observar la
realitat fins que el cos ho
aguante i després ja
veurem el que passa. Cada
quatre anys tornarem a
dipositar el nostre paperet a
una paperera per tal que
ells seguisquen al se lloc
gràcies a la voluntat del "poble sobirà"
que haurà parlar amb totes les
benediccions democràtiques, i haurà
omplert de legitimitat als polítics de
torn per tal de fer tot allò que els vinga
de gust. Però sempre amb la
legitimitat que els atorguen els
paperets que hem posat tots a la
paperera.

Promeses incomplides? I què, vaja
novetat!. La primera missió dels
nostres polítics és prometre-ho tot per
molt irreal que siga. Hi haurà
solucions per a tot. Però després, amb
l'excusa que no hi ha diners, es
passen les promeses pel ces. I no
passa res, a les pròximes eleccions
majoria absoluta i a seguir xuclant de
la vaca pública. Veu, senyora Garcia?

No volia parlar d'això i ara no puc
parar. Ja està bé. Prometo no parlar
més de polítics ni per a insultar-los.

Els llauradors no poden regar
perquè segons una normativa del
Ministeri de Medi Ambient, s'ha limitat
la potència. Com se soluciona això?
Canviant el comptador i contractant
més potència. I qui és el màxim
beneficiat de tota aquesta moguda?
Sense cap mena de dubte, el medi
ambient i la societat. Que ningú pense
en cap moment que la companyia de
la llum s'emporta la part més gran del
pastís, no. Ell només es dediquen a
fer complir la llei, instal·lant
comptadors nous i fent que les gent
haja de contractar  més potència. Que
això pot suposar un increment
d'ingressos a la companyia elèctrica?

Home, si, però això és un
dany col·lateral que la pobra
empresa elèctrica haurà de
suportar. S'imagina, senyora
Garcia, la inversió que
s'haurà de fer comprant
comptadors nous? I tota la
paperassa que hauran de
fer? Pobres companyies
elèctriques, que sempre
tenen les de perdre. A mi em
fan llàstima de veritat i no
els carotes dels llauradors
que volen més aigua per a
regar els seus conreus.
Quina cara més dura! Volen
més aigua per a regar en
lloc d'omplir piscines o per a
camps de golf. Sempre
igual, de cul a progrés. Així
no anirem enlloc.

Els del futbol
s'acomiaden. Quin descans.
Ara cal veure si algú seguirà
escrivint alguna cosa sobre
futbol. Jo això del becari, no
m'ho crec, i penso que és un
farol. El que s'hauria de fer,
senyor Garcia, és demanar-
li el favor a algun dels
cronistes locals, que en
saben de futbol i poden
oferir una informació
totalment ajustada a la

realitat. Ja està bé d'escriure coses
que no han passat i de no sabre qui
ha fet els gols, per no dir les vegades
que no han posat ni el resultat del
partit. A més a més, com que la
crònica del partit apareixeria cinc dies
després d'haver-se jugat el partit, els
de la canallesca local no es queixarien
perquè ja s'ha perdut la immediatesa
de la notícia. Almenys espero que les
fotos siguen tan suggeridores com la
de la setmana passada. Per la meua
part, bon vent i barca nova, que
aquests només escrivien per a llegir-
se ells mateixos setmana a setmana i
omplir els seus minvats egos.

Avui ja està bé. Tot m'ha semblat
una mica ranci i caducat... i no se per
què.     

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

El Ple de l'Ajuntament ha aprovat modificar el traçat
dels col·lectors de la depuradora per evitar excessives
expropiacions. També ha aprovat les obres que
s'inclouran als POIS i el nomenament de Juan Manuel
Torres com a jutge de pau.

La sessió extraordinària del Ple de l'Ajuntament ha servit
per aprovar la redefinició del traçat dels col·lectors generals de
l'EDAR (Estació Depuradora d'Aigües Residuals) de
Benicarló. L'objectiu del canvi d'aquesta modificació és evitar
les excessives expropiacions que suposava el traçat anterior.
La decisió de l'Ajuntament ha estat consensuada amb la
Generalitat, amb qui es va acordar rebaixar a 13 les
expropiacions pel recorregut de les canonades de l'EDAR. Un
altre dels punts de l'ordre del dia feia a referència a les obres
que s'inclouran en els Plans Provincials de Cooperació a les
Obres i Serveis (POIS). En aquest sentit, s'ha aprovat incloure
el canvi de pavimentació dels carrers Pubill, Sant Sebastià,
Sant Joan i la plaça de Sant Bartomeu, on se substituirà la
pedra calcària per unes llambordes de color blau fosc. El preu
total de les actuacions és de 54.000 euros, dels quals la
Diputació en subvencionarà 25.000 euros.

Per últim, el Ple ha decidit nomenar Juan Manuel Torres
Segarra com a jutge de pau titular de Benicarló, renovant
d'aquesta manera el càrrec que ostenta des del 12 de maig de
2005 i que ja va renovar el 28 de juny de 2009. Ramón Soriano
continua sent el jutge de pau substitut, un càrrec que va
assumir el passat 25 d'octubre.

text NATÀLIA SANZ

MODIFICAT EL TRAÇAT DE LA DEPURADORA

L'Ajuntament de
Benicarló està decidit a
resoldre el problema de la
inaccessibilitat en diverses
zones de la ciutat i ha
contractat la redacció d'un
Pla que donarà solució als
principals vials urbans i
que connectarà, lliures de
barreres arquitectòniques,
tots els serveis públics del
municipi. Per a donar
eixida a aquest problema,
el consistori ha contat amb
la col·laboració de l'entitat
Cocemfe, amb qui ha

mantingut reunions durant l'últim any. El Pla l’elaborarà
l'enginyer d'Obra Pública Francisco Javier Martínez, de la
Universitat Politècnica de València, i permetrà que una
persona discapacitada puga desplaçar-se sense problemes
pels carrers que connecten els serveis públics, des de
l'Ajuntament passant per les platges, el centre de la ciutat, les
zones hoteleres, les parades d'autobús o els recursos socials
del municipi, entre uns altres. Donada la difícil situació
econòmica de l'Ajuntament, les actuacions que determine
l'informe s'executaran a través de la Brigada d'Obres i Serveis
de l'Ajuntament. 

El pressupost per a l'elaboració de l'informe és de 8.740
euros, i inclourà una ordenança que regule la construcció
d'accessos i de rampes, entre altres aspectes, de cara als
carrers de nova construcció. El regidor d'Urbanisme, Pedro
López, va mostrar satisfet amb la solució que s'ha donat a un
problema que feia anys que estava pendent. Per la seua
banda, Manolo Celma, de Cocemfe, va assegurar que "és un
primer pas important" i ha recordat que tota la inversió que
suposarà el Pla d'Accessibilitat no només beneficiarà al
col·lectiu de discapacitats, sinó a tots els habitants de
Benicarló.

text NATÀLIA SANZ

CONTRACTEN EL PLA D’ACCESIBILITAT
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OPINIÓ LOCAL

En un període de pocs mesos, han dit adéu dos
grups fonamentals en la història de la música en valencià:
Al Tall i Obrint Pas. Què dir d'Al Tall, grup gairebé mític,
part integrant de la cultura del País Valencià, uns pioners
que van aconseguir vincular la música tradicional amb la
reivindicació col·lectiva, i convertir-la en un signe
d'identitat de potencialitats indiscutibles. No es pot negar
que "Tio Canya" o tot el disc Quan el mal ve d'Almansa

són autèntics himnes nacionals; himnes per a una nació
que es nega a existir, i alhora es nega a desaparéixer.

Al Tall es poden retirar amb la satisfacció del deure
acomplert. Durant dècades han sembrat la llavor de la
música arrelada a la cultura pròpia i al país, i es poden
retirar sabent que han donat fruit. De fet, Obrint Pas es
poden considerar, clarament, fills o néts d'Al Tall. Aquests
xics, formats en l'escola valenciana democràtica, han fet
un salt endavant importantíssim. Han pres les sonoritats
tradicionals recuperades per Al Tall i les han fusionat amb
ritmes ballables: rock, ska, reggae, hardcore. Als inicis
amb una certa ingenuïtat, limitant-se a emprar la dolçaina,
però progressivament aconseguint un so unificat, propi,
original i poderós.

Amb el temps s'han fet grans, i madurs, tant
musicalment com lletrísticament. Els dos darrers discos,
Benvingut al paradís (2007) i Coratge (2011) són per a mi
els millors, els més complets. La qual cosa no vol dir que
en discos anteriors no s'hi troben autèntiques perles que
han passat a formar part del bagatge emocional de tota
una generació: "Del sud", "Som", "La flama", i moltes més.
I, al seu torn, han esdevingut mestres. Molts grups han
seguit el model d'Obrint Pas: un so folk i alhora modern,
unit a un compromís irrenunciable pel país.

Obrint Pas han aconseguit una cosa que fa vint anys,
quan van començar, no semblava possible, ni tan sols
somiable: que la música en valencià ocupés un espai de
certa normalitat social. Ells han aconseguit que penetre
en amplis sectors juvenils, i gràcies al seu compromís,
que amb la música s'estenga el seu missatge. Un
missatge que viu el fet de ser valencià amb optimisme,
sense acritud, com un fet positiu ple de possibilitats,
arrelat en el passat i l'essència col·lectiva i projectat cap a
un futur que podem guanyar.

Ara, Obrint Pas ho deixen de manera indefinida. I ho
fan amb el mateix esperit de sempre, com ho prova el fet
que hagen anomenat la darrera gira "Seguirem". Seguiran
ells (Xavi Sarrià, Miquel Gironés, Miquel Ramos i la resta),
perquè de ben segur ens oferiran nous fruits de la seua

activitat. I seguirem tots els altres, el país, els seus
espectadors. Seguirem perquè la música en valencià és
més viva que mai, hi ha més grups i de més qualitat i
diversitat que mai, i això també ha estat gràcies a la
normalitat que ha suposat Obrint Pas. Seguirem perquè
com diu una de les seues cançons més emblemàtiques,
la flama ha passat de mà en mà. Com va fer Al Tall, Obrint
Pas ha passat la flama de tot un poble en moviment, i
saben que no s'apagarà fàcilment.

La flama en moviment
text  CARLES LLUCH 

http://elsexilis.blogspot.com

Exilis

L'ajuntament de Benicarló ha obert expedient sancionador
contra un establiment de la ciutat per incomplir l'ordenança
d'ocupació de la via pública. El passat 31 de març va vèncer
el termini per a procedir al desmuntatge de les estructures
metàl·liques envelades que alguns establiments havien
col·locat en la via pública. María Ortiz, regidora de Comerç, va
recordar que consistori va aprovar en 2009 l'ordenança que
regulava l'ocupació de la via pública i que buscava unificar
l'estètica exterior dels locals com bars i cafeteries. En ella
s'establia l'eliminació de les estructures mecàniques tancades
que utilitzaven alguns establiments. “L'Ajuntament de
Benicarló els va amenaçar amb obrir un expedient
sancionador que implicaria una multa econòmica i tots menys
un establiment han acabat desmuntant la seua estructura, pel
que el procediment s'ha paralitzat i no haurà sanció
econòmica per als que hagen retirat aquests envelats”, va
anunciar Ortiz. Fins al moment de l'aprovació de l'ordenança,
un total de quatre establiments havien estat autoritzats a
instal·lar els envelats. 

La necessitat de regular aquest aspecte i el “devessall de
sol·licituds” que van arribar al registre del consistori per a
poder instal·lar una estructura d'aquestes característiques en
les seues terrasses va motivar que l'executiu decidira prendre
cartes en l'assumpte. “En alguns casos sol·licitaven fins i tot
que es talaren arbres de determinades places de la ciutat per
a poder plantar l'estructura”, va criticar Ortiz. Així les coses, el

consistori ha obert expedient sancionador contra l'establiment
que ha contravingut l'ordenança i ha remès els informes a
Governació perquè procedisca a fer efectiva l'ordre de
desmuntatge. L'edil de Comerç va explicar que la brigada
d'obres s'encarregarà de desmuntar l'estructura del local i se li
cobrarà aquest treball, a més d'implicar amb la sanció
econòmica en concepte de multa. Ortiz va sostenir que “els
establiments han de tenir clar que les terrasses no són una
ampliació que fan els locals en un espai que no és d'ells a
costa dels ciutadans”. L'ordenança d'ocupació de la via pública
també regula els colors del mobiliari de les terrasses: el blanc
per a les de la zona marítima, el granat per a les del centre de
la ciutat i el verd fosc per als locals de la zona de l'auditori. A
més es prohibeix que aquests elements compten amb
publicitat.

text NATÀLIA SANZ

L’AJUNTAMENT SANCIONA UN LOCAL PER INCOMPLIR 
L'ORDENANÇA D'OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA 

Benicarló preveu adjudicar en breu les obres de millora de
la Platja de la Mar Xica. Aquest tram del litoral, situat en la
zona nord del nucli urbà, és un dels menys accesibles del
terme municipal. El projecte ha estat redactat pels tècnics
municipals i es realitzarà gràcies als fons del Pla de
Competitivitat que el municipi comparteix amb Peníscola.
“Anem a fer la platja accessible, solucionant les deficiències
que té en aquest sentit”, va anunciar l'alcalde de Benicarló,
Marcelino Domingo. Per això, a més de fer els rebaixos per a
accedir a la platja, “es construirà un passeig de fusta, amb un
front de roques per a frenar els temporals i impedir que les
pedres de la platja salten a la carretera”. I és que l'estretor
d'aquest tram del litoral i la proximitat de la carretera a ell,
provoca problemes cada vegada que hi ha temporals de mar. 

El projecte està ara “en exposició al públic i les obres estan
valorades en uns 300.000 euros”, va anunciar Domingo. La
intenció del consistori és executar les obres abans que
comence la temporada de bany. I és que un recent estudi
realitzat dins del Pla de Competitivitat que estan portant a
terme Benicarló i Peníscola, va desvetlar les greus
deficiències de la Mar Xica. Aquesta platja, una de les més
estimades pels amants de la tranquil·litat i molt utilitzada per

estrangers, pel seu estat quasi verge, té problemes
bàsicament en l'accessibilitat. El departament d'Urbanisme de
Benicarló va estudiar la situació i es va encarregar de redactar
un projecte per a resoldre els problemes d'accessibilitat. Ara el
consistori ultima els tràmits administratius per a iniciar les
obres, després que Costes autoritze l'ocupació i actuació en
aquesta zona de domini públic i marítim terrestre.

text NATÀLIA SANZ

LA MAR XICA, ACCESIBLE
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LOCAL ESPORTS

El Club de Tennis Benicarló va
aconseguir un gran èxit en el CATVAL
disputat a Vinaròs al col·locar a 16
jugadors en les finals. Això va crear gran
satisfacció al director tècnic del club Ginés
Pérez, atés que és fruit del treball diari en
les instal·lacions del Club. 

En categoria prebenjamí duel de jugadors
del club, on Kiko Mateo va poder amb Ausias
en una dura final. Gerard Guimerá no va
aconseguir donar una alegria en aleví masculí
i va cedir en la final contra Joan Fornós. Uri
Domenech, doblegà en aquest cas al seu
amic i company d’entrenaments Miguel
Castany, i es va adjudicar el quadre de
consolació en la categoria aleví masculí. Iratxe
Serrat, que duu una ascensió imparable, va
obtenir, sent aleví, tant el torneig de la seua
categoria, com el d'una categoria per damunt guanyant  també
en infantil femení. Carla Folch amb gran tennis es va fer amb
la victòria en el quadre infantil femení. Albert Alberich, fent un
torneig pràcticament impecable, va guanyar en una dura final
el quadre infantil masculí, i va fer el mateix guanyant a Roger
Alberto en el quadre cadet de consolació. Yarmo Pérez, es va

alçar amb el títol d'infantil masculí de consolació, sent encara
aleví de segon any. Júlia Pérez no va poder en una dura final,
i va quedar subcampiona en cadet femení consolació.
Finalment els majors, van donar la talla, Ricky Pérez campió
absolut masculí, Luis Marzà subcampió absolut consolació i
Mar Prats, subcampiona absoluta femenina.

text i foto VICENT FERRER

El Club de Tennis Benicarló va ficar 16 jugadors en las finals del CATVAL de Vinaròs

Es va celebrar en el
velòdrom Lluís Puig de
València, el Campionat
d'Espanya Cadet de pista
coberta, en el qual participà la
saltadora del Club Atletisme
Baix Maestrat de Benicarló,
Meritxell Benito Villaraso, en la
modalitat de salt amb perxa.

Meritxell, que havia guanyat el
Campionat Autonòmic, va
aconseguir la seua primera
medalla classificant-se en la
segona posició amb una marca
de 2,91 metres. En un
emocionant concurs va finalitzar
empatada en aqueixa segona
posició amb la saltadora de Soria
del CAEP Brenda Mateo González. Les dues van aconseguir
una millor marca de 2,91 m., havent realitzat ambdues el
mateix nombre d'intents nuls. La guanyadora, com s'esperava,
va ser la catalana Anna Massa Pires, que va realitzar un millor
salt de 3.51 metres. 

L'atleta del Baix Maestrat, va quedar lluny de la seua millor
marca de la temporada (3,10) marca que la situa tercera en el
rànquing nacional. A pesar d'això, va aconseguir el seu
objectiu de pujar al podi i de portar a Benicarló una valuosa
medalla de plata. Recordar que el passat any va aconseguir la
millor marca nacional infantil.

text i foto VICENT FERRER

Meritxell Benito, subcampiona d'Espanya en salt amb perxa categoria cadet 

Del 12 al 28 d'abril, els restaurants de Benicarló, Peníscola
i Vinaròs oferiran les II Jornades de Cuina dels Sabors, una
iniciativa de la Diputació de Castelló que pretén promocionar
la gastronomia com a pol d'atracció del turisme en la comarca.
11 restaurants de Benicarló, 11 de Peníscola i 8 de Vinaròs
participaran en aquesta trobada gastronòmica, que vertebrarà
el Baix Maestrat a través “dels nostres productes més
característics: la carxofa de Benicarló, el llagostí de Vinaròs i
el caragol punxent de Peníscola”, segons va destacar l'alcalde
de Benicarló, Marcelino Domingo. Les jornades, que tindran
lloc del 12 al 28 d'abril, pretenen difondre la gastronomia com
un revulsiu que consolide el potencial turístic de la comarca.
Tant el vicepresident de la Diputació i alcalde de Peníscola,
Andrés Martínez, com els alcaldes de Benicarló, Marcelino
Domingo, i Vinaròs, Juan Bautista Juan, han reconegut la
importància d'aquestes iniciatives de cara a consolidar
l'enorme potencial dels tres municipis i sobretot de cara a la
consolidació de l'oferta gastronòmica com a reclam turístic.

L'enorme riquesa gastronòmica que comparteixen les tres
ciutats, amb una gran varietat de sabors i aromes i productes
de gran qualitat, encapçalats per la carxofa de Benicarló, el
caragol de mar de Peníscola o el llagostí de Vinaròs, es
podran degustar en els més de trenta menús que han elaborat

els restaurants que participen. Cal destacar que tots ells han
pactat un preu únic, que serà 28 euros el menú. Com exemple
d'aquestes receptes, els restauradores han oferit aquest matí
en el Centre Integrat Públic de Formació Professional (CIPFP)
una xicoteta mostra de tot el que es podrà degustar durant les
dues setmanes que duraran les jornades.

text NATÀLIA SANZ

CUINA DE SABORS COMARCAL

THE SHOW MUST GO ON

Concert homenatge a Queen

12 Abril de 2013 a les 22:30 h i 13 Abril de 2013 a les 22:30 h.

AUDITORI DE BENICARLÓ

Per als benicarlandos, Maribel no és una concursant més
del programa de Televisió Espanyola "Masterchef", doncs ha
demostrat estar orgullosa de les seues arrels. 

Efectivament, Maribel és una de les concursants del
conegut programa "Masterchef", un concurs que avalua les
dots culinàries de cuiners vinguts de tota la geografia
espanyola. 

Maribel ha sabut captar l'atenció del públic defensant com
ningú les carxofes de Benicarló, "les millors del món mundial"
i invocant la protecció de "El Sant Crist de la Mar" en un
moment de dificultat d'una de les proves. Esperem que tinga
gran èxit. Ànim Maribel!

text REDACCIÓ

UNA BENICARLANDA A “MASTERCHEF” DE TVE
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EL BOTELLÓ, TAMBÉ EN EL
PUNT DE MIRA

La Policia Local de Benicarló ha
derivat denúncies per consum de
begudes alcohòliques al departament
de Serveis Socials. Ho ha fet després
d'intervenir en zones on es practica el
botelló i detectar a joves menors
d'edat consumint alcohol en la via
pública. L'objectiu és que serveis
Socials investigue les circumstàncies i
possibles problemes del menor, a més
de posar-lo en coneixement dels seus
progenitors. I és que a Benicarló, “el
perfil de la persona que practica
botelló respon al jove d'entre 16 i 25
anys”, assegura el cap de la Policia
Local de Benicarló. Des de fa un
temps la Policia Local de Benicarló
està redoblant esforços per acabar
amb el botelló en el municipi. Les
passades festes falleres van suposar
un increment en el control d'aquesta
activitat delictiva, que compta amb
controls especials des de fa mesos.
Els agents controlen sobretot zones
conflictives on s'ha detectat
concentracions importants de joves. 

Diverses patrulles es destinen a
controlar aquestes zones durant els
caps de setmana o vespres de festiu,
que és quan es realitza preferentment
aquesta activitat. De moment, ja s'han
realitzat diverses denúncies i
confiscacions, que pretenen fer
desistir als joves d'aquesta actitud.
Les actuacions es realitzen tenint en
compte que el botelló està prohibit per
la legislació valenciana i per diverses
ordenances locals de Benicarló. En
concret, la de convivència ciutadana i
la de tràfic ho censuren. En els últims
mesos els agents han redoblat
esforços i “durant tot l'any els torns de
nit tenen ordres de lluitar contra el
botelló i realitzar controls en les zones
on s'ha celebrat tradicionalment
aquesta activitat”, va explicar Parra. 

ALARMA SOCIAL: CONFISQUEN
AJUDES SOCIALS PER A PAGAR
IMPOSTOS 

“L'ordre de la Generalitat

Valenciana ho deixa bé clar: són
ajudes de caràcter finalista, per a
pagar ajudes d’emergència social i
que no es poden destinar a altra
cosa”. La portaveu del grup municipal
socialista de Benicarló, Xaro Miralles,
va denunciar que l'ajuntament de
Benicarló està embargant aquestes
ajudes “per a pagar deutes que els
beneficiaris tenen pendents amb
l'ajuntament, una cosa que és il·legal
perquè contravé les indicacions de
l'ordre del consell”. En concret,
Miralles va lamentar que “almenys 15
famílies es troben en aquesta
situació”, a la qual s'ha arribat després
que “el regidor d'Hisenda, José María
Serrano, signara un decret en el mes
de febrer ordenant que es confiscaren
aquestes ajudes per a pagar els
impostos que devien”. La socialista va
denunciar “la falta d'humanitat de
l'ajuntament de Benicarló, que
prefereix que es paguen els tributs
abans que mengen els més
necessitats. És més, en alguns casos
s'ha confiscat ajudes per a pagar
rebuts pendents d'escombraries
d'habitatges que han estat
embargades pel banc, que ja ni són
propietat de l'afectat”. Les ajudes,
segons va detallar Miralles, “són
d'emergència social, per a casos molt
concrets” en els quals no es cobra cap
prestació “i les famílies estan en risc
d'exclusió social”. Hi ha casos en els
quals “els beneficiaris tenen al seu
càrrec a quatre fills, i famílies
monoparentals”. Són els tècnics del
consistori els encarregats de valorar
els expedients i assignar les ajudes
“que són temporals. Els expedients es
van revisant amb lupa cada cert
temps perquè hi ha pocs diners per a
repartir i només ho reben els més
necessitats”. 

La portaveu de l'àrea de Benestar
Social, Filo Agut, va recordar que
“l'ajuntament els havia d'haver
comunicat almenys amb 15 dies
d'antelació que els embargaven
l'ajuda”. Per contra, els usuaris es van
assabentar de la situació “quan van
anar a reclamar a Serveis Socials. Allí,
després de dir-los que no sabien res i
fer-los anar per diversos
departaments, arribaven al d'Hisenda

on els lliuraven la notificació”. Agut va
recordar que les persones afectades
“tenen dret a reclamar que se'ls
retorne l'ajuda, perquè el que ha fet
l'ajuntament és il·legal. Nosaltres
estarem ací per a ajudar-los a iniciar
el procés si fa falta”. En qualsevol cas,
tant Agut com Miralles van reclamar
“la derogació del decret del regidor, la
devolució de la compensació i la
negociació del deute pendent amb les
persones perquè puguen pagar a poc
a poc”.

Per la seua banda també diverses
persones afectades han fet arribar a
COMPROMIS la informació que
l’Ajuntament s’està quedant, de forma
total o parcial, amb les ajudes de
primera necessitat sufragades per la
Conselleria i que es donen en aquells
casos de major indefensió social.
“Des de Compromis pensem que està
clar que tots han de pagar els seus
impostos, però cal entendre que
qualsevol pare o mare pagarà abans
el menjar dels seus fills que la taxa del
fem” ha manifestat  Marta Escudero,
coordinadora local de
COMPROMÍS. “Ací no es tracta ja de
ideologies ni plantejaments polítics,
sinó de tindre un mínim d’humanitat i
respecte per la dignitat humana”.

La fòrmula utilitzada per fer-se amb
aquestos diners és la “compensació
de crèdits”, mitjançant la qual
l’Ajuntament es queda els diners
d’aquestes ajudes com a
contraprestació pel pagament dels
impostos municipals dels que siguen
deutors els beneficiaris de l’ajuda
(fem, circulació de vehicles, etc) tot i
que les ajudes de la Conselleria van
expressament dedicades a pal·liar
situacions de necessitat. “Vigilarem
que per part de la regidoria de Serveis
Socials s’haja posat fi a aquest
desgavell abans del proper plenari”,
ha manifestat Escudero. “En cas
contrari ens posarem en contacte amb
el grup de COMPROMIS a les Corts
Valencianes de cara a que demanen a
la Conselleria de Benestar Social que
prenga mesures per a corregir la
desviació d’aquestes ajudes del destí
que tenien fixat” ha conclòs la
secretària local de Compromís.

ve de la pàgina anterior

La passada setmana es presentava al Restaurant El Edén
de Peníscola, el nou equip de l'Escola de Ciclisme del CC
Deportes Balaguer de Benicarló. En l'acte es va donar a
conèixer que José Julián Balaguer passa a ser el nou
president del club i es va realitzar el relleu de dama de l'entitat,
lliurant la sortint, Virginia Pitarch, la banda acreditativa a María
Arrufat. L'acte va ser conduït per Carolina Gellida i José María
Querol que van oferir una visió del que els passa als pares
quan un fill vol ser ciclista. Va tancar la presentació el regidor
d'esports, Joaquín Pérez Ollo en representació de l'alcalde de
Benicarló. 

Els corredors que presentarà el CC Deportes Balaguer per
a aquesta temporada seran, en categoria Promeses,
Alexandra Teodora Petrescu, 6 anys, de Benicarló; Andrés

Sanabdón Herrman, 7 anys, de Càlig; Judit Mulet Blasco, 9
anys, de Benicarló, 3a temporada. En categoria Principiants,
Radu Serban Petrescu, 9 anys, de Benicarló; Izan Monroig
Gimeno, 8 anys, de Benicarló, 2a temporada; Marcos Alonso
Samper, 9 anys, de Benicarló, 4a temporada; Carla Pruñonosa
Sanabdón, 9 anys, de Càlig. En categoria aleví, Pau Orts
Macip, 10 anys, de Vinaròs; Isabel Balaguer Arrufat, 12 anys,
de Benicarló, 8a temporada.

L'equip tècnic estarà compost pels directors Aurelio López i
José Julián Balaguer; els monitors María José Mercé i Iván
Monroig; i l'entrenador Manuel Sanz.

També es va nomenar a quatre ciclistes benicarlandos que
corren amb altres equips: Julián Balaguer, Hostal La Torre de
Pamplona; Joan Jiménez, Castillo d'Onda; David León,
Ivaigana Opel de Biscaia; i María del Mar López, Ivre Rustic de
Lliria.

text i foto  VICENT FERRER

El Deportes Balaguer presentà als ciclistes que participaran en la pròxima temporada

Dissabte 27
20.30 h

Concert del grup 

L'Etern Retorn 
(Josep Bordes, Daniel Tejedor, 
Ignasi Palau i Cristian Masip)

Entrada: 5 EUROS, Lloc: Auditori

Organitza: L'Etern Retorn. 
Col·labora: Regidoria de Cultura
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DROGA I BOTELLÓ, ERADICADES PER LA POLICÍA
LOCAL. LES AJUDES SOCIALS, PER PART DEL
REGIDOR SERRANO. 

Els voltants dels centres educatius de Benicarló ja no són
zona de tripijoc de drogues. L'intens treball realitzat pel gos
policia Eros, ha aconseguit eradicar aquesta pràctica.
“Gràcies a Eros hem aconseguit que no hi haja venda de
droga en determinats punts com els voltants dels centres
educatius i així hem aconseguit que no es consumisca, cosa
que és tot un èxit”, va indicar Agustín Parra, cap de la Policia
Local de Benicarló. Fa dos anys que la policia local de
Benicarló va adquirir a aquest Pastor Alemany amb pedigrí,
després de mesos d'intensa recerca de l'exemplar. El gos
està educat per a detectar la presència de cocaïna, haixix i
marihuana, i els seus resultats fins al moment no han pogut
ser més positius. A més del seu treball als voltants dels
centres escolars, Eros s'ha revelat com eficaç dissuasori de
consum en determinats llocs considerats com habituals. El
gos policia, ja s'ha convertit en un habitual dels carrers de
Benicarló i juntament amb el seu agent guia, realitzen tant
labors de prevenció com de persuasió. Així, la sola
presència de l'animal en determinades zones, punts
catalogats com habituals de consum, ja ha servit per a
eradicar-los. I és que Eros detecta amb rapidesa la tinença

de droga, advertint als agents de la seua presència perquè
aquests puguen actuar 

La col·laboració ciutadana, segons va destacar el cap de
la Policia Local, també és clau en la lluita contra aquest tipus
de delictes, encara que en la major part dels casos es tracte
de falses alarmes. “Avui dia molta gent s’embulla els seus
propis cigars i alguns veïns es confonen i creuen que
s’embullen porros, per la qual cosa ens avisen. Açò sol
ocórrer en el 95% dels casos”, va detallar. Abans de Falles
la Policia Local va realitzar alguns serveis encaminats a
acabar amb el consum i el tripijoc, fruit dels quals es va
aconseguir requisar diverses substàncies estupefaents que
tenien suposadament com finalitat la venda. La droga
confiscada s'ha remès a anàlisi a subdelegació del govern.
Esment a part és el cultiu de marihuana, que també s'ha
detectat en el municipi, però el seu seguiment no es realitza
des de la Policia Local. “A pesar de comptar amb la
col·laboració d'Eros, sol ser la Guàrdia Civil la que es fa
càrrec de les investigacions relatives a aquestes
plantacions”, indicà Parra. Eros ha suposat una inversió de
tres mil euros i des del consistori no es descarta l'adquisició
d'altres exemplars. El gos policia desenvolupa una labor
preventiva en la via pública, col·legis i en els controls de
vehicles, tant en el registre interior i exterior dels mateixos
com en el control del conductor i dels seus passatgers.
Igualment, “realitza funcions de seguretat ciutadana en
casos d'agressió”, va concloure Parra.

text REDACCIÓ

LA SOCIETAT EN EL PUNT DE MIRA

El papa diu que és de bona educació presentar-se quan
s’arriba als llocs. Jo sóc ben cregut i vaig a presentar-me. Em
diuen Vicent T. Peris. La T. és perquè el papa i la mama són
molt benicarlandos i em van posar Tadeo de segon nom com
a tots els xiquets del poble. Els amics em diuen Vicent T, com
si em cridaren en castellà i tinc un quefer amb això perquè no
m’agrada. Jo, com el papa i la mama, sóc també molt valencià
i molt benicarlando i molt fallero. D’ací uns mesos compliré
quaranta anys i ja faig segon de periodisme a la Pompi (la
Pompi és com li diem carinyosament els alumnes a la
Universitat Pompeu Fabra). Tinc una nóvia a Barna, però com
que els caps de setmana me’n vinc a casa i la resta de dies
vaig molt enfeinat a la fàcul i a la resi, només puc anar a veure-
la els dijous. Viu al carrer Bailén, al número 22, un lloc molt
cèntric per als que coneguen la ciutat comtal. En realitat, més
que una nóvia en tinc moltes, però a totes els diuen Margot. El
primer dia que vaig anar a visitar-la em va dir que li deien
Margot i cada dijous hi vaig i pregunto per ella i cada dijous
me’n surt una de diferent que també li diuen Margot i que
també té problemes econòmics. Jo sóc bona persona i
comprensiu i cada vegada que vaig a festejar li dono uns bons
calerons. Un dia el papa em va voler acompanyar a conéixer
la Margot i ell també va fer amistat amb una amigueta d’ella i
ara, de tant en tant, ve a Barna a visitar-me amb la mama. La
mama se’n va al Corte Inglés i el papa m’acompanya a
festejar.

Però a poc a poc ja m’aniran coneixent. Diumenge passat
vaig debutar com a corresponsal de La Veu de Benicarló en un
partit en què s’enfrontaven el CDB i el líder, el CF San Pedro.
Quan vam arribar al camp el papa i jo, vaig intentar fer
comprendre als porters que jo anava allà a treballar, que amb
la meua acreditació periodística tenia dret a entrar-hi de
bades. Em van preguntar de quin mitjà era i en un poc correcte
castellà em van fer saber que ells no havien sentit parlar mai
d’això. El papa es va enfadar una mica, però com que no li ve
d’ací, va anar i va comprar les dues entrades. A vore si el
senyor amo ho arregla això que la meua Margot té molts de
gastos. 

Una vegada dins del recinte esportiu vaig buscar
infructuosament els dos senyors que abans escrivien aquesta
pàgina. No els vaig trobar. No està bé això. Quina poca
formalitat que tenen. M’havien dit que els primers dies
m’orientarien una mica per conéixer jugadors, directius,
entrenadors... i em van deixar tirat. Mentre jo els buscava, el
papa encara es va haver de gratar més la butxaca comprant
numerets per a una rifa que fan i que si et toca pots guanyar
un creuer. Ai si ens sortira. Com xalaríem la Margot i jo!

Anem,  però,  al partit. El matx va ser molt emocionant. El
San Pedro venia amb l’aurèola de líder, però no va acabar de
demostrar res. No van apretar massa, i això que amb el CDB
jugava el porter habitualment suplent. L’àrbitre va demostrar
ser un poca vergonya que va perseguir els de casa a base de
targetes i de xiular faltes inexistents. El súmmum va arribar
quan, amb el marcador reflectint un injust zero a zero i faltant
si fa no fa uns vint minuts, ens va expulsar el nostre central

Víctor Esbrí. Com deia HH, amb deu es juga millor que amb
onze. No és veritat això, però va ser en aquestes acaballes del
partit quan Marcos Cano va aconseguir el gol que al final seria
el de la victòria. Molta emoció. I l’àrbitre, un impresentable. Tan
parcial va ser la seua actuació que un aficionat local li va dir a
l’entrenador visitant quan ja se n’anava cap al vestidor, que
passara per la caseta del col·legiat perquè els tornara els
diners. 

Ara mateix el Benicarló ocupa el seté lloc de la classificació,
amb quaranta-dos punts, a nou de la promoció d’ascens i a
divuit del descens. A hores d’ara,  només que es faça un punt
ja es pot parlar de salvació matemàtica. Aquest punt es podria
aconseguir aquest cap de setmana al camp del Museros. Per
tant, a falta de sis jornades, s’han assolit els propòsits inicials
de la temporada. 

El papa, com  hauran comprés tots els lectors, és qui paga
i m’ha dit que cada setmana li hauré de reservar un espai
perquè ell també vol parlar.  

QUÈ DIU EL PAPA. Que quede clar. L’àrbitre d’aquest
diumenge passat va aplicar dos reglaments radicalment
diferents. Un a favor del San Pedro i un altre en contra del
Benicarló. Que quede clar. 

DEBUT (MEU) I VICTÒRIA (DEL BENICARLÓ)

text VICENT T. PERIS
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Els passats 06-07 d’abril va tindre lloc a la piscina
olímpica de Castelló el trofeu José Luís Ballester per a
nedadors alevins i benjamins. Per primer cop a la seua
història es disputava en piscina de 50 metres.

Participaren un total de 247 nedadors de 11  clubs: 8 de la
província de Castelló:  CN Vinaròs, Club Aquàtic de Castelló,
CN Benicarló, CN Vila-Real, CN Castàlia Costa Azahar, CN
Azahar Vila-Real, CN La Vall d’Uixò, Cultural Dep Castelló i 3
clubs de fora: el CN Calp, el CN Fènix–Manises i el CN
Cornellà.

El club Natació Benicarló, dirigit per Miryam Martínez i
Carla Cornelles,  va presentar un equip format per 30
nedadors: Júlia Barrachina, Gemma Labèrnia, Maria García,
Blanca Pérez , Bianca Beer , Víctor Montserrat, Sergi Saura,
Raul Carbó, Yago Mateo, Alejandro Balagué, Nerea Martín,
Laura Jiménez, Marina Segura, Alicia Sorlí, Oscar García,
David García, Aitor Gil, Joan Gilabert, Andreu Gilabert, Joan
Martín, Eva Valdearcos, Blanca Zorrilla, Sara Vea, Patrícia
Saura, Paula Falcó, Marta Cheto, Sara Troncho, Dylan
Villanueva, Eric Alberich i Oriol Lluch. 

Els benicarlandos demostraren una molt bona adaptació a
la piscina olímpica fent una espectacular demostració en la
majoria de les proves disputades donat que hem de tindre
present que estan habituats a entrenar i competir en la piscina
curta de 25 metres.

Menció especial, sense dubte, mereix la marca que va
realitzar la prometedora nedadora aleví Júlia Barrachina als
100 esquena. Amb uns fantàstics 1.19.02 va obtindre la
victòria i la classificació automàtica per a participar als
campionats d’Espanya d’estiu de la seua categoria. La jove
Júlia es va posicionar, de forma sorprenent als seus 11 anys
d’edat, al 7º lloc del ranking històric absolut del club natació

Benicarló en piscina llarga en eixa prova.
Els resultats més significats dels nostres nedadors foren els

de:
L’esmentada Júlia Barrachina que va obtindre un total de 3

medalles (or, als 100 esquena aleví i 2 plates als 400 i 100
lliures aleví); Gemma Labèrnia que va aconseguir 2 medalles
(or, als 100 braça aleví i bronze als 100 papallona aleví); Oscar
García que va ser or als 100 braça benjamí; Maria García que
va aconseguir la plata als 200 estils aleví; Marina Segura que
obtingué el bronze als 400 lliures aleví i Sergi Saura que va ser
bronze als 200 estils aleví. És important destacar el valor dels
bronzes de Marina i de Sergi perque els varen aconseguir
formant part del any menut de la categoria aleví, competint
amb nedadors que tenien, en molts casos, un any més que
ells.

En resum, una estupenda actuació de les nostres
promeses que ens demostra que el futur del club sembla
assegurat pel que respecta al nivell dels nedadors joves.

PRÒXIMA COMPETICIÓ: 20-21 d’ABRIL-2013, 6ª
JORNADA LLIGA PROVINCIAL DE PROMESES PISCINA
MUNICIPAL DE BENICARLÓ.

text CNB

PLUJA DE MEDALLES PER ALS NEDADORS DEL CLUB NATACIÓ BENICARLÓ

Els passats 06-07 d’abril
va tindre lloc a la piscina
olímpica de Castelló el
trofeu José Luís Ballester
per a nedadors alevins i
benjamins. Per primer cop a
la seua història es
disputava en piscina de 50
metres.

MARIBEL: UNA BENICARLANDA 
A “MASTERCHEF” DE TVE


